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Godkjenningssaker 

GK 30/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Møteinnkallinga og saklista vart godkjend utan merknader. 

 

 

GK 31/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte 29.10.20 

Møteprotokoll frå møte 29. oktober 2020 er lagt ved saka. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Møteprotokoll frå møte 29.10.2020 vart godkjend med slik merknad: 

 

Fylkesutvalet vedtok i møte 29.10.2020 at fylkesrådmannen skulle kome tilbake med ei sak om 
vidare eigarskapsmodell for bybanevogner. 

 

 

GK 32/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte 06.11.20 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Møteprotokoll frå møte 06.11.2020 vart godkjend utan merknader. 

 

 

  



Skriftlige spørsmål 

SI 26/20 Spørsmål frå Helle (A) - omstillingsarbeid for å avgrense verknadane av nedbemanninga 
ved skipsverftet i Hyllestad? 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Arve Helle (A) har stilt følgjande spørsmål: 
 
«Skipsverftet New Havyard Ship Technology i Hyllestad har varsla nedbemanning med ca 100 
tilsette i løpet av neste år. Dette rammar hardt i ein liten kommune som Hyllestad med ca 1300 
innbyggarar. Vi snakkar om eit tap av arbeidsplassar som tilsvarar 7-8 prosent av innbyggartalet.  
Til samanlikning ville noko tilsvarande utgjort ca 1700 arbeidsplassar i ein kommune som 
Sunnfjord. 
 
Utover dei direkte arbeidsplassane kjem det også store ringverknadar for leverandørindustrien 
rundt verftet. I tillegg til butikkar, hotell osv i Hyllestad, har også bedrifter som Maritime Montering i 
Sunnfjord og Askvoll Skiltgravering i Askvoll varsla at dette vil få store konsekvensar for deira 
verksemd. Det er også mange tilsette ved verftet som bur i nabokommunane, så her vert heile 
regionen – men sjølvsagt Hyllestad spesielt - hardt råka. 
 
Ordføraren og det øvrige næringslivet i Hyllestad er allereie på bana og ønskjer å komme i gong 
med omstillingsarbeid snarast. 
 
Fylkeskommunen har ei rolle som regional utviklingsaktør og er ein viktig samarbeidspartnar for 
kommunane rundt omstilling. Vil fylkesordførar og fylkesrådmann ta tak i saka og gå i dialog med 
Hyllestad kommune for snarast mogeleg å komme i gong med omstillingsarbeid for å avgrense 
verknadane av nedbemanninga ved skipsverftet i Hyllestad?» 
 
Fylkesordføraren er klar over den vanskelege stoda i Hyllestad, og eg konstaterer at 
fylkesdirektøren for innovasjon og næring har kontakt med Hyllestad kommune. Ordføraren i 
Hyllestad har invitert til eit orienterande møte/innspelsmøte, og fylkesdirektøren vår har meldt 
tilbake at vi er særs opptekne av stoda i Hyllestad. Administrasjonen vår er no i gong med å bu seg 
på det som fylkeskommunen kan bidra med. I samband med dette samrår vi oss med m.a. 
Innovasjon Norge og NAV. Hyllestad har vore omstillingskommune tidlegare, og vi ser no på kva 
røynsler frå dette omstillingsarbeidet som vi ev kan dra veksel på i det arbeidet som vi no har 
framfor oss. Det ligg i fylkeskommunen sitt samfunnsoppdrag å samle ulike aktørar til innsats, for å 
samordne offentleg innsats og virkemidlar.  Vi samlar no ei gruppe med fagfolk som m.a. skal 
arbeide opp mot Hyllestad og utfordringane der. Dette samtidig som vi gjer naudsynte avklaringar 
på leiarnivå blant samarbeidspartnarane våre. Vi kjem då snøgt inn på problemstillingar kring 
økonomiske midlar, då eit godt omstillingsarbeid fordrar midlar. Vi må i den samanhengen utfordre 
både oss sjølve, samarbeidspartnerane våre og ikkje minst sentrale styresmakter. Vi er også i 
kontakt med andre kommunar som har utfordringar, og vi reknar med å høyre frå fleire kommunar 
etter kvart. Fylkeskommunen skal ta godt i mot dei henvendelsane som kjem, og vi formar no eit 
opplegg for korleis vi og samarbeidspartnarane våre skal arbeide godt med dei problemstillingane 
som no melder seg.  
 

 

 

  



Referatsaker 

RS 95/20 Regionreforma - Oppgåve- og ressursoverføringar til Vestland fylkeskommune 

Saksprotokoll i  -   

 

Vart referert. 

 

 

RS 96/20 Status - prosjektet gang- og sykkelveg Fv 60 Loen - Solvik 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

RS 97/20 Atløysambandet - status og framdrift 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

RS 98/20 Status regionrådsstruktur - Orientering til fylkesutvalet 26. november 2020 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

RS 99/20 Aksjonærinformasjon Sarsia Development AS - andre kvartal 2020 

RS 100/20 Aksjonærinformasjon frå Fjord Invest Såkorn AS - andre kvartal 2020 

RS 101/20 Meldingssak til SAMO om resultat av dialogmøte om avvikling av tenesta særskilt 
tilrettelagt skyss til varig tilrettelagt arbeidsplass ( VTA) i fylkeskommunen. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

RS 102/20 Svar - høyring av samfunnsdelen til kommuneplanen, Kinn kommune 

Saksprotokoll ifylkesutvalet -  26.11.2020 

 



Vart referert. 

 

 

RS 103/20 Orientering om autonom buss i Førde 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

RS 104/20 Pilotprosjektet Bømlo løypemelding 2020 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Vart referert. 

 

 

  



Politiske saker 

PS 220/20 Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 6/20 

Forslag til innstilling 

 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til årsbudsjett 
2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 

 

Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag: 

 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 

 

Avrøysting 

 

Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til finansutvalet 

 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 

 

 

 

Saksprotokoll i finansutvalet -  19.11.2020 

 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

Tiltak Meirutg./mindreinni. Meirinnt./mindreutg 

. 

Ferjekompensasjon 55000000  

Skule-fond 15000000  

Miljøkoordinatorar 13000000  

TAF/YSK 2000000  

Toppidrett 600000  

Sommarskule/leksehjelp 1100000  



Ladestsjon langs fylkesvei 2000000  

innfartsparkering 6000000  

KODE 1100000  

Reklame buss/ferge  20000000 

Administrativt innsparingsprogram  25000000 

Sjølvprofilering, halvårsverknad  7700000 

Utsetje merking av bussar  5000000 

Skulepsykologar  2900000 

Vaksine  2100000 

Skulefrukost  10000000 

Elev-PC, eigenandel  1900000 

Oppfylling av klassar  5000000 

Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek  1200000 

Disposisjonsfond  15000000 

   

Total 95800000 95800000 

   

 

 

Tilleggsframlegg investeringar fylkesvegar: 

 

Tal i 1000 kr. 

 

Prosjekt: Svelgen- 
Indrehus 

  

Totalt 2021-2024: 1 

450 000 

  

2021 2022 2023 2024 

10 000 500 000 500 000 440 000 

    

Finansiert med lån.   

 

Prosjekt: Atløysambandet   

Totalt 2021-2024: 1 000 000  

    



2021 2022 2023 2024 

10 000 330 000 330 000 330 000 

    

Finansiert med lån/ferjeavløysingsordninga. 

 

 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

1. Det vert ikkje budsjettert med auka inntekt frå fergekompensasjonsordninga på 55 mill kr før evt. 
Stortinget har vedtatt dette. Avsetting til disposisjonsfond vert redusert med 55 mill kr i 2021. 

 

2. På område for Hovudutval for samferdsel og mobilitet (SAMO) gjer Finansutvalet følgjande 
prioriteringar; 

Udisponert A-dok 6/20 kr 89,8 mill (ligg på Veg - drift og vedlikehald) 

Bruk av diesel i staden for biodiesel buss kr 23,5 mill 

Utsette omprofilering Kringom kr 7 mill 

Sum disponibel kr 120,3 mill 

 

Kollektiv 

Ikkje fjerne takstkompensasjon for ungdomskort i kommersielle ruter kr 15 mill 

Ikkje takstauke buss og bane med 1% prisstigning kr 10 mill 

Ikkje fjerne arbeidskjøring innan TT-ordninga kr 3 mill 

Sum kr 28 mill 

 

Infrastruktur og veg 

Ingen innsparingstiltak blir gjennomført, ref. tabell s 77 vedlegg A-dok 6/20 kr 71,8 mill 

Ytterlegare auke i dekkelegging veg kr 20,5 mill 

Sum kr 92,3 mill 

 

 

3. Udisponert Hovedutval kultur, idrett og integrering (KULI) på kr 2,6 mill vert sett av til Tilskot U23 
EM friidrett i Bergen 2021. 

 

4. Udisponert Hovedutval for næring kr 2,4 mill vert sett av til Prosjekt Marin satsing.» 

 



Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 

 

Driftsbudsjett 

 

Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 

Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 

Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 

Kostnad : 20 MNOK 

Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 

Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 

Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 

 

Investeringsbudsjett 

 

Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 

Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

 

Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 

 

Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 

Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 

Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, V, Krf og SV fram slikt forslag: 

 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 
der følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 

SAMMO  89,9 mill 

KULI   2,6 mill 



Næring   2,4 mill 

Sum   94,9 mill 

 

I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 

Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 

 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar 
til grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 

 

Kollektiv  

  

Takstauke 1% over prisvekst 8 

Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 

Reversert takstauke ungdomskort 

og innføring i heile Vestland 

 

16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 

Kutt billettkontroll -6 

Innfartsparkering 6 

SUM 34 

  

Veg og infrastruktur  

  

Red trygg skuleveg 5 

Red tilskotsordn 3,5 

Ymse FTU 1,5 

Red rydding ras/flaum 15 

Steng rastepl/toalett 1 

Driftskontrakter -3 

Dekkelegging 31,9 

KS2 Atløysambandet 1 

SUM 55,8 

  

SUM SAMMO 89,9 

 



KULI: 

 

Kultur Løyvingsnivå 

U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 

Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 

Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 

 

Det Akademiske Kvarter 

 

100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 

kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 

Inkludering og mangfald - 

prosjektstøtte 

 

200 000 

 

Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 

Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 

Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 

Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 

Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    

SUM KULI 4 550 000  

 

Næring: 

 

Næring (tall i mill. kr.)  

  

Læreplassgaranti 1,4 

Kompetanseheving fiskeri 1 

Oppfylling av plaststrategien 1 

SUM Næring 3,4 

 

3. Investeringsbudsjett 
Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

Post 2021 2022 2023 2024 

Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 

Fv. 565 Alversund bru    10 

Mindre utbedringar 21,1    



Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 

Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 

1 

   

Finansiering     

 

Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  

10 

 

20 

 

30 

 

 

Verbalforslag: 

 

 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 

Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 

Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 

Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 

vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 

trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 

Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 



og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 

gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 

TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 

det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 

avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 

 

Avrøysting 

 



Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Frp, H og U). 

Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 

Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og U) og fall. 

Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 

Øren Heen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (Frp og H). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 der 
følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 

SAMMO  89,9 mill 

KULI   2,6 mill 

Næring   2,4 mill 

Sum   94,9 mill 

 

I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 

Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 

 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar til 
grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 

 

Kollektiv  

  

Takstauke 1% over prisvekst 8 

Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 

Reversert takstauke ungdomskort 

og innføring i heile Vestland 

 

16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 

Kutt billettkontroll -6 

Innfartsparkering 6 

SUM 34 

  

Veg og infrastruktur  



  

Red trygg skuleveg 5 

Red tilskotsordn 3,5 

Ymse FTU 1,5 

Red rydding ras/flaum 15 

Steng rastepl/toalett 1 

Driftskontrakter -3 

Dekkelegging 31,9 

KS2 Atløysambandet 1 

SUM 55,8 

  

SUM SAMMO 89,9 

 

KULI: 

 

Kultur Løyvingsnivå 

U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 

Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 

Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 

 

Det Akademiske Kvarter 

 

100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 

kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 

Inkludering og mangfald - 

prosjektstøtte 

 

200 000 

 

Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 

Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 

Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 

Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 

Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    

SUM KULI 4 550 000  

 

 

Næring: 

 

Næring (tall i mill. kr.)  



  

Læreplassgaranti 1,4 

Kompetanseheving fiskeri 1 

Oppfylling av plaststrategien 1 

SUM Næring 3,4 

 

3. Investeringsbudsjett 
Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

Post 2021 2022 2023 2024 

Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 

Fv. 565 Alversund bru    10 

Mindre utbedringar 21,1    

Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 

Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 

1 

   

Finansiering     

 

Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  

10 

 

20 

 

30 

 

 

Verbalforslag: 

 

 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 

Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 

Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 

Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 

vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 

trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 



8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 

Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 

og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 

gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 

TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 

det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 



16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 

avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Stian Jean Opedal Davies, A, sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

  

«Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande» 

 

 

Avrøysting 

 

Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke 

 

Uttale 

 

Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.  

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Alexander Fosse Andersen, SP, sette på vegner av SP, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 

 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 

 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 

 

«OPKO tar saka til vitande.» 

 

Avrøysting 

 

Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Det vart ikkje røysta over Syversen sitt forslag. 



 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

Jana Hoff Middelfart (H) sette fram slikt forslag:  
’’Alternativ:  
Utvalget tar det fremlagte budsjettet med tilhørende økonomiplan til orientering. ’’  

 
Avrøysting  
Midelfart sitt forslag fekk 7 røyster (U, H, Frp, 1SV) mot 8 røyster og fall.  
Innstillinga frå finansutvalet fekk 9 røyster ( A, Sp, SV, V, MDG, KrF) mot 6 røyster og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av alle partia fram slikt forslag: 

 

«Saka tas til vitande.» 

 

Avrøysting 

 

Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke som uttale. 

 

Vedtak 

 

Saka tas til vitande. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 



 

Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp fram slikt alternativt forslag: 

 

 

  

  

  

Budsjett 2021  

Økonomiplan 2021-24  

  

  

 

  

  

  



  

 

  

1. Premissar  
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-24 for  

Vestland fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt fleritalsinnstillinga frå  

Finansutvalet sitt møte 19.11.20. I praksis vert dette derfor eit alternativt til samarbeidspartia AP, 
SP, KrF, V, KrF og MDGs sitt budsjett. Der FrP har endringsframlegg i høve samarbeidspartia sitt 
budsjett er dette kommentert nærare under.   

  

  

2. Overordna perspektiv  
Etter fylkessamanslåinga står Vestland fylkeskommune overfor ei økonomisk utfordring som er 
tenkt løyst med eit nedtrekk i driftsbudsjettet på 100 mill kr pr år i valperioden. Hovudutfordringa 
skuldast auka kostnader til ferjedrifta pga nye miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også 
noko dårlegare ut av inntektssystemet enn dei to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. I 
tillegg må den nye organisasjonen hente ut synergieffektar av samanslåinga frå to til eit fylke. 
Samarbeidspartia sin tilnærming til miljøkrav i nye snøggbåtanbod legg også opp til kostnadsauke 
i perioden framover.   

  

I sum står ein økonomisk overfor ei krevjande oppgåve som krev evne og vilje til tydeleg politisk 
prioritering.   

  

FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;   

  
• Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering  
• Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver  
• Tenestestruktur og harmonisering av tenester  
• Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda  
• Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt  
• Konkurranse i tenesteproduksjonen  
• Effektiv innkjøpsstrategi  
• Sal av eigedom og eigedelar fylkeskommunen ikkje nyttar i tenesteproduksjonen  

Gjennomgang av alle tilskotsordningar  

  
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr 
i drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale 
organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut 
stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk 
og nye IT-system. Dette potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien 
i valperioden, og som del av budsjettarbeidet er det etablert eit administrativt innsparingsprogram.   

  



FrP meiner imidlertid at ein bør gå raskare fram i høve å redusera tal årsverk i organisasjonen, og 
har derfor lagt inn eit generelt nedtrekk i stillingar med 25 mill kr i 2021. Om ein legg til grunn at 
dette er halvårsverknad vil eit slikt nedtrekk gje 50 mill i reduserte kostnader i 2022.    

  

FrP legg derfor til grunn at nedbemanningsprosessen vert gjennomført i eit solid 3partssamarbeid 
mellom politikk, administrasjon og. Erfaring frå liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska 
effekt i stor grad kan realiserast gjennom naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, 
seniortiltak osv.   

  

FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale 
økonomien;   

  
• I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i 

administrasjon framfor den ytre tenesteproduksjonen  
• Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre 

oppgåver  
• Utnytta inntektspotensialet i knytt til tenesteområda i fylkeskommunen – t.d.  

reklameinntekter knytt til kollektivsektoren   

  

3. Driftsbudsjett  
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet i høve budsjettframlegget frå samarbeidspartia kjem 
fram av tabellen under. Nokre tiltak er nærare kommentert nærare under tabellen.  

  

Område          1000 kr    

               

4.1 Politisk styring og kontrollorgan           

Reise og kurs         -1 000    

Reduksjon i politikargodtgjørelse 5%       -2 000    

Endring ramme          -3 000  -3 000   

              

4.2 Organisasjon og økonomi           

Endring ramme           0   

              

4.4 Opplæring og kompetanse           

Økt ramme Videregående opplæring (klasser/studietilbud)   20 000    

Samarbeid Dale Oen-stiftelsen (motvirke frafall i VGS)   2 000    

Reversere bruk av fond videregående skoler     15 000    

Endring ramme         37 000  37 000   

         
4.5 Mobilitet og  

     

kollektiv             



Avventer omprofilering Kringom       -5 000    

Reklame i kollektivsektoren       -40 000    

Autodiesel i stedet for biodiesel buss       -23 500    

Krokeide - Hufthamar, to søndagsferger heile året     2 000    

Ikke fjerne arbeidskjøring TT-ordningen     8 000    

Endring ramme         -53 500  -53 500   

              

4.6 Infrastruktur og veg             

Økt reasfaltering fylkesvei       10 000    

Endring ramme         10 000  10 000   

              

4.7 Kultur, idrett og inkludering           

Udisponert ramme         -2 600    

Tilskudd U23 EM friidrett i Bergen       2 600    

Tilskudd Sentralbadet scenekunsthus       -5 000    

Generelt nedtrekk kultursektoren       -15 000    

Endring ramme         -20 000  -20 000   

              

4.9 Innovasjon og næringsutvikling           

Udisp. på næringsområdet        -2 400    

Prosjekt Marin Satsing 2020-2030       2 400    

Fra Havbruksfondet --> Prosjekt Marin Satsing (total 7,4 mill 
kr)  

 5 000    

Vite Meir - Kaupanger         5 000    

Endring ramme         10 000  10 000   

              

Generelt               

Reduksjon i administrative stillinger (fordeles på sektorene)     -25 000   

Redusert forventning fergekompensasjon        55 000   

Redusert avsetning til disposisjonsfond       -10 500   

Sum endring           0   

  

  
  
På 4.1 Politisk styring og kontrollorgan reduserer FrP 1 mill kr på reiser og kurs. I tillegg må også 
politisk nivå ta sin del av kostnadsreduksjonen i VLFK, og politikargodtgjerslene vert difor regusert 
med 5% tilsvarande 2 mill kr.   



  

På 4.3 Opplæring og kompetanse ynskjer FrP å skjerme studietilbodet i vidaregåande skule, og 
har difor reversert kuttet på 20 mill kr til vidaregande opplæring. I tillegg ynskjer vi ikkje å tape 
fonda som dei vidaregåande skulane har spart opp. Her legg samarbeidspartia opp til ein kortenkt 
og uheldig praksis som ikkje vil stimulera dei vidaregåande skulane til å driva effektivt og skapa 
inntekter frå oppdragsverksemd. FrP legg også inn 2 mill kr til eit prosjekt saman med Dale Oen-
stiftelsen for elevar som står i fare for å falla ut av vidaregåande skule.   

  

FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av 
SAMSvegadministrasjon frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som 
vegeigar, og fremjar difor eit eige verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet 
er å få meir veg for pengane gjennom enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, 
samarbeid med kommunar og næringsliv m.m.   

  

På 4.5 Mobilitet og kollektiv avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i 
heile fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i 
Bergensområdet og i distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.   

  

Vi fremjar også opp at framlegget om å opne for reklame innan kollektivsektoren;   

  
 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar kroner 

til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje  

gje full effekt i 2021, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta 
dette inntektspotensialet.   

For å redusera kostnader legg vi også til grunn at ein nyttar autodiesel i staden for biodiesel i 
bussektoren. Vi utsett også omprofilering av Kringom til det er naturleg i samband med utskifting 
av materiell.   

  

Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i 
ordninga med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar). Dette er eit tenestetilbod som er heilt 
avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane.   

  

På 4.6 Infrastruktur og veg aukar FrP løyvinga til vegvedlikehald og reasfaltering av fylkesveg med 
10 mill kr.   

  

På 4.7 Kultur, idrett og inkludering legg FrP inn eit generelt kutt på 15 mill kr for å finansiere opp 
meirkostnaden på vidaregåande skule. FrP legg opp til at ein ved fordeling av budsjettkuttet skal 
skjerma kulturhistoriske museum, arbeid med kulturarv/fartøyvern og tiltak for barn og unge.   

  

På 4.9 Innovasjon og næringsutvikling legg FrP inn 7,4 mill kr til Prosjekt Marin satsing. Skal dette 
prosjektet lukkast må også Vestland fylkeskommune stilla opp med midlar i ulike spleiselag med 
akvakulturnæringa og andre samarbeidspartar.   

  

I tillegg fører FrP opp 5 mill kr til ViteMeir – vitensenteret i Sogndal. I 2021 skal 4 mill kr gå til 
oppbygging av installasjonane, medan 1 mill kr går til drift. For at senteret skal få statleg tilskot til 
drift må lokal driftsfinansiering utgjera 20% av det samla driftsbudsjettet. På sikt må VLFK vurdera 
ei harmonisering av sine driftstilskot til Vil Vite i Bergen og ViteMeir i Sogndal.    



  

  

4 Investeringsbudsjett   
Koronapandemien gjer store negative ringverknader for næringslivet, og dermed sysselsettinga i 
regionen. FrP meiner difor at Vestland fylkeskommune bør framskynda nokre større samferdsle 
prosjekt for å auka aktiviteten i anleggsbransjen.   

  

Vi framskundar difor FV 614 Svelgen-Indrehus og FV 49 Tokagjelet. I tillegg legg FrP til grunn at 
Atløy-sambandet etter KS2 kan finansierast opp basert på fergeavløysingsordninga. Vi legg også 
inn ein generell post til fergeavløysingsprosjekt i fylket med 5 mill kr til plan- og utgreiingsmidlar i 
2021 og 100 mill kr kvart år i resten av økonomiplanperioden.   

  

FrP legg også inn 2 mill kr ekstra til kvalitetssikring/oppgradering av eldre reguleringsplanar for å 
sikra mindre prosjekt på fylkesvei vert klargjort for realisering, t.d. FV 402 frå FV 57 til Seim skule i 
Alver kommune.   

  

Auka kapitalkostnader knytt til investeringsprosjekta vert innarbeid i 
økonomiplanperioden, og finansiert gjennom reduserte avdrag på den samla 
låneporteføljen/reduserte avsetningar til disposisjonsfond.   

  

  

  

Tiltak      2021  2022  2 023  2 024   
Skilting bygg      -15,4        

Framtidige bompengeprosjekt  -10  -50  -50  -50   
Bybane byggetrinn 5       -40  -80  -80   

FV 614 Svelgen - Indrehus    10  500  500  450   
Fergeavløysing     5  100  100  100   
Atløy-sambandet (KS2)    2,5        

Planmidler (kvalitetssikring reg.planer)  2        

FV 49 Tokagjelet      
  

 50  200  500   

Sum      -5,9  560  670  920  
  

  

5 Verbalforslag  
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av 
Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-23 i fylkestinget.  

   

  

5.1 Sunnfast  



Fylkestinget ber fylkesrådmannen, i lys av gjennomført moglegheitsstudie av Sunnfast av 
kommunane Stord, Tysnes og Kvinnherad, om å stille seg positiv til vidare arbeid med prosjektet. 
Vestland fylkeskommune bør stilla seg positiv til å oppnå ferjeinnkorting/erstatning av 
ferjesambandet mellom Kvinnherad og Stord.  

  

  

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av Høgre fram slikt alternativt forslag: 

 

Tiltak Meirutg. / mindreinnt. Meirinnt. / mindreutg. 

Overordna:   
Skulefond 15 000 000  
Ferjekompensasjon 55 000 000  
Administrativt innsparingsprogram  25 000 000 
Sjølvprofilering, halvparten i 2021  7 700 000 
Disposisjonsfond  15 000 000 
   
Opplæring og kompetanse:   
Miljøkoordinatorar: 13 000 000  
TAF / YSK: 2 000 000  
Toppidrett: 600 000  
Sommarskule / leksehjelp: 1 100 000  
Skulepsykologar:  2 900 000 
Meningokokkvaksine:  2 100 000 
Skulefrukost:  10 000 000 
Elev-PC, auke eigenandel (same som stipendet):  1 900 000 
Oppfylling av klassar:  5 000 000 
Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek:  1 200 000 
PitStop: 1 400 000  
Samferdsle og mobilitet:   
Ladestasjon langs fylkesvei: 2 000 000  
Reklame buss / ferge:  20 000 000 
Utsetje merking av bussar:  5 000 000 
Vegvedlikehald: 5 900 000  
   
Næring:   
Marin Satsing: 2 400 000  
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 400 000 
   
Kultur, idrett og integrering:   
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 600 000 
Utviklingsstipend til idrettstalent: 200 000  
Lavterskeltilbod born og unge, idrett: 250 000  
Mentor- og traineordning for innvandrarar: 150 000  
Fyllingsdalen teater: 400 000  
Politiske ungdomsorganisasjonar: 300 000  
KODE: 1 100 000  



 

 

Verbalforslag: 

 

- Om handsaminga av statsbudsjettet i Stortinget førar til auka frie inntekter til 
fylkeskommunen skal desse midlane i hovudsak nyttast til vedlikehald av fylkesvegar.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utarbeide eit oversyn over bygg fylkeskommunen eig og 
som ikkje vert nytta til fylkeskommunal drift, og vurdere sal av desse.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der en ser på innretninga og effekten av 
dei kommunale næringsfonda.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere «utekontor» for tilsette, særleg i 
næringsseksjonen, og til dømes ambulere mellom ulike næringshagar i fylket.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen sikre at løyvingar knytt til Koronapandemien i størst 
mogleg grad går direkte til næringslivet.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen syte for ekstern kvalitetssikring av Atløysambandet og 
utarbeide søknad om ferjeavløysingsmidlar. Saka kjem attende til fylkestinget seinast i 
september 2021.  
  

- Fylkestinget ber om at det vert gjennomført  gjennomgang av leiarstrukturen i 
opplæringssektoren, med sikte på å redusere kostnadar, og gjere vegen frå den einskilde 
skulen til fylkesleiinga, der avgjerder vert  fatta, kortare.  
  

- PitStop er ein organisasjon for elevar i den vidaregåande skule som står i fare for å falle 
frå. Elevar som deltek i prosjekt i regi av PitStop bør ikkje få fråver frå skulen.  
  

- Det bør vurderast auka bruk av OPS ved bygging av nye skular og andre prosjekt.  
  

- Fylkeskommunen skal leggje til rette for at private skular kan kjøpe tenester frå 
fylkeskommunen, til dømes knytt til fagdagar.  
  

- Fylkeskommunen skal utlyse sommarjobbar på regulær basis.  
  

- Fylkeskommunen må sikre god språkopplæring for lærlingar som ikkje har grunnleggjande 
språkkunnskapar.  
  

- Hovudutvala i Vestland fylkeskommune bør i større grad gjennomføre digitale møte for å 
kutte reisekostnadar  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der ein går gjennom alle 
tilskotsordningane i kultursektoren, med tanke på betre oversikt for søkjarar, og for 
samordning og effektivisering.  
  

- Fylkestinget ber om sak med føremål at ein frå og med neste periode har færre 
fylkestingsrepresentantar.  
  

- Fylkestinget ber om ei vurdering av  organisasasjonsform for nytt fylkesbygg.  Konkret skal 
ein sjå på evt. sal kombinert med leigeavtale. Ein skal og vurdere arealbehov for eiga 
verksemd sett i samanheng med at tilsette i stor grad kan ha kontorplass andre stader og 
at det vert meir bruk av heimekontor.  

   



- Fylkestinget er oppteken av at ein i 2021 skal ha stor merksemd på  kvalitet i tenestene og 
å leggja til rette for fleire og sikre jobbar. I samsvar med dette skal desse regionale 
planane ha prioritet: Innovasjon og næringsutvikling, transport og kompetanse.  

   
- Fylkestinget vil leggje til rette for større kommunalt sjølvstyre i plansaker.  

  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede sentrumstakst for kollektivtrafikk i Bergen.  
  

- Fylkestinget syner til Rogaland fylkeskomme sitt arbeid med mobilitetsselskapet 
Kolumbus. Vidare arbeid med vårt eige mobilitetsselskap bør gjerast etter denne modellen, 
og alle formar for mobilitet, til dømes buss, bane, båt , ferje, tog, bysykkel og sparkesyklar 
må inngå i ein app og eit månadskort.   

  
Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB fram slikt alternativt forslag: 

 

«FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 

 

Driftsbudsjett 

 

Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 

Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 

Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 

Kostnad : 20 MNOK 

Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 

Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 

Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 

 

Investeringsbudsjett 

 

Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 

Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

 

Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 

 

Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 

Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 

Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 

 



Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Innstilling til fylkestinget: 

 

Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024.» 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Tillegg:  

 

Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 mill 
etter at administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet salderer dette 
med redusert avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at dette vil kunne bli 
endra ved fylkestinget sin endelege handsaming av saka.» 

 

Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til vedtak i fylkesutvalet: 

 

1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 

Avrøysting 

 

Askeland sitt forslag til innstilling til fylkestinget vart vedteke med 10 røyster (Sp, A, Krf, SV og 
MDG), mot 3 røyster (H) for Bjørkly sitt forslag, 2 røyster (Frp) for Søviknes sitt forslag og 2 røyster 
(FNB og U) for Andersen sitt forslag. Forslaga til Bjørkly, Søviknes og Andersen fall. 

Øren Heen sitt tilleggsforslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp). 

Askeland sitt forslag til vedtak i fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1. Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024. 
 

2. Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 
mill etter at administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet 
salderer dette med redusert avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at 
dette vil kunne bli endra ved fylkestinget sin endelege handsaming av saka. 

 

 

Vedtak i fylkesutvalet 



1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 

 

PS 221/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-2020 

Forslag til innstilling: 

 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for 
opplæring og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i 
yrkesopplæringsnemnda.» 

 

Avrøysting (til utsetjing): 

 

Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Vedtak 

 

Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for opplæring 
og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget  
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Fylkestinget ber om at 
saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 



 

 

Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 

 

Fylkesordførar Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Forslaget vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett. 

 

 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  07.10.2020 

 

Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, UNIO, KS, Virke, medlem frå hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 

 

«Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane 
som nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta 
behovet for at lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i 
fagopplæringa. Nemnda meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må 
være eit prioritert tiltak. 

Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal 
regi. Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak 
for å styrke informasjon og kvalitet i fagopplæringa.»  

  

Avrøysting 

 

Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

 



Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som nemnda 
meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at lærlingar 
må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda meiner 
derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 

Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 13.10.2020 

 

Hovudutval for opplæring og kompetanse fremma opp att tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
som tilleggspunkt: 

 

«Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane 
som nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta 
behovet for at lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i 
fagopplæringa. Nemnda meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må 
være eit prioritert tiltak. 

 

Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal 
regi. Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak 
for å styrke informasjon og kvalitet i fagopplæringa.»  

 

Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SV og SP fram slik tilleggsforslag: 

 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og 
ønsker særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  

 

I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det 
etablerast meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør 
vidareførast med utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  

 

Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå 
"Meld-frå-om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Tilrådinga frå yrkesopplæringsnemnda vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 



Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 

 

2.Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som 
nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at 
lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda 
meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 

 

Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 

 

3.Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og ønsker 
særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  

 

I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det etablerast 
meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør vidareførast med 
utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  

 

Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå "Meld-frå-
om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1.Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 

 

2.Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som 
nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at 



lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda 
meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 

 

Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 

 

3.Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og ønsker 
særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  

 

I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det etablerast 
meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør vidareførast med 
utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  

 

Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå "Meld-frå-
om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 

 

 

PS 222/20 Vidareutvikling av samarbeid mellom vidaregåande opplæring, næringsliv og 
kommunar (VP11 og VP21) 

Forslag til innstilling:  

 

Hovudutval for opplæring og helse tek saka til orientering. 

 

 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  29.10.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

 

Hovudutval for opplæring og helse tek saka til orientering. 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 

 



Katrine Helland Johannessen, A, sette på vegner av A, MDG, SP, SV Og KrF fram slikt forslag: 

 

«1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid 
mellom vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til 
Bømloprosjektet, Årdal vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 

 

2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt 
etablerar dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved 
etablering og oppgradering av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har 
utviklingspotensiale. Målet er å styrka kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og 
arbeidslivserfaring for elev. 

 

3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser 
korleis vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og 
næringsliv kan gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 

 

4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 

Johannessen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid mellom 
vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til Bømloprosjektet, Årdal 
vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 

 

2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt etablerar 
dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved etablering og oppgradering 
av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har utviklingspotensiale. Målet er å styrka 
kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og arbeidslivserfaring for elev. 

 

3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser korleis 
vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og næringsliv kan 
gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 

 

4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2.» 

 

 



 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid mellom 
vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til Bømloprosjektet, Årdal 
vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 

 

2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt etablerar 
dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved etablering og oppgradering 
av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har utviklingspotensiale. Målet er å styrka 
kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og arbeidslivserfaring for elev. 

 

3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser korleis 
vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og næringsliv kan 
gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 

 

4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2. 

 

 

PS 223/20 Fagbrev på jobb- Kompetansepolitiske tiltak - finansiering og prioritering jf. vedtak i 
FUV sak 45/20, 26.03 

Forslag til innstilling:  

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til fylkesrådmannen si tilråding. 

 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse ber fylkesrådmannen kome tilbake med ei ny sak viss 
dei økonomiske føresetnadene som er lagt til grunn for saka skulle endre seg vesentleg. 

 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  29.10.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 



 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

 

1. Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til fylkesrådmannen si tilråding. 

 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse ber fylkesrådmannen kome tilbake med ei ny sak viss 
dei økonomiske føresetnadene som er lagt til grunn for saka skulle endre seg vesentleg. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 

 

Aleksander Fosse Andersen, SP, sette på vener av SP, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 

 

«1.Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til ordninga med fagbrev på jobb. 
«Fagbrev på jobb» er eit viktig verkemiddel i den regionale kompetansepolitikken for å 
sikre regionalt arbeidsliv betre tilgang på kompetent, kvalifisert og relevant arbeidskraft. 
Ordninga er òg viktig i integreringsarbeidet i Vestland. 

 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse ber om ei ny sak som svarer ut vedtaket i 
Fylkesutvalet 26.03.2020 om drøfting med partane i arbeidslivet. Konsekvensen av å 
auke tilbodet med « Fagbrev på jobb innanfor dei gjeldande budsjettrammene må 
synleggjerast og ulike alternativ må drøftast. 

 

3. I 2020 har Vestland fylkeskommune sett av monalege midlar til ordninga «Fagbrev på 
Jobb»: først 10MNOK innanfor ramma i PS 45/20 (fylkesutvalet 23.03.2020) og mellom 
10 og 15MNOK  i PS 88/20 (fylkesutvalet 28.05.2020).  Statsbudsjettet legg også opp til 
ei ekstraordinær løyving på 4-5MNOK til ordninga i 2021. På tross av dette er Fagbrev på 
jobb omtalt som ei av årsakene til meirforbruket og salderingsbehovet i sektoren i 2020, 
jf. HU OPPKO Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 4/20. 
Hovedutval for opplæring og kompetanse ber fylkesrådmannen gjere greie for 
totalforbruket og dei totale løyvingane knytt til «Fagbrev i jobb» i budsjettet for 2020 i eige 
notat til møtet i fylkesutvalet 26.11.2020. Dette inkluderer kostnader for løpande 
kontraktar inngått i 2019 og tidligare, samt forventa kostnader for allereie inngåtte 
kontraktar i 2021 og 2022.»  

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 

Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 



1.Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til ordninga med fagbrev på jobb. «Fagbrev 
på jobb» er eit viktig verkemiddel i den regionale kompetansepolitikken for å sikre regionalt 
arbeidsliv betre tilgang på kompetent, kvalifisert og relevant arbeidskraft. Ordninga er òg viktig i 
integreringsarbeidet i Vestland. 

 

2. Hovudutval for opplæring og kompetanse ber om ei ny sak som svarer ut vedtaket i 
Fylkesutvalet 26.03.2020 om drøfting med partane i arbeidslivet. Konsekvensen av å auke tilbodet 
med « Fagbrev på jobb innanfor dei gjeldande budsjettrammene må synleggjerast og ulike 
alternativ må drøftast. 

 

3. I 2020 har Vestland fylkeskommune sett av monalege midlar til ordninga «Fagbrev på Jobb»: 
først 10MNOK innanfor ramma i PS 45/20 (fylkesutvalet 23.03.2020) og mellom 10 og 15MNOK  i 
PS 88/20 (fylkesutvalet 28.05.2020).  Statsbudsjettet legg også opp til ei ekstraordinær løyving på 
4-5MNOK til ordninga i 2021. På tross av dette er Fagbrev på jobb omtalt som ei av årsakene til 
meirforbruket og salderingsbehovet i sektoren i 2020, jf. HU OPPKO Budsjett 2021/økonomiplan 
2021-2024 - arbeidsdokument 4/20. Hovedutval for opplæring og kompetanse ber 
fylkesrådmannen gjere greie for totalforbruket og dei totale løyvingane knytt til «Fagbrev i jobb» i 
budsjettet for 2020 i eige notat til møtet i fylkesutvalet 26.11.2020. Dette inkluderer kostnader for 
løpande kontraktar inngått i 2019 og tidligare, samt forventa kostnader for allereie inngåtte 
kontraktar i 2021 og 2022.»  

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1.Fylkesutvalet er positiv til ordninga med fagbrev på jobb. «Fagbrev på jobb» er eit viktig 
verkemiddel i den regionale kompetansepolitikken for å sikre regionalt arbeidsliv betre tilgang på 
kompetent, kvalifisert og relevant arbeidskraft. Ordninga er òg viktig i integreringsarbeidet i 
Vestland. 

 

2. Fylkesutvalet ber om ei ny sak som svarer ut vedtaket i Fylkesutvalet 26.03.2020 om drøfting 
med partane i arbeidslivet. Konsekvensen av å auke tilbodet med « Fagbrev på jobb innanfor dei 
gjeldande budsjettrammene må synleggjerast og ulike alternativ må drøftast. 

 

3. I 2020 har Vestland fylkeskommune sett av monalege midlar til ordninga «Fagbrev på Jobb»: 
først 10MNOK innanfor ramma i PS 45/20 (fylkesutvalet 23.03.2020) og mellom 10 og 15MNOK  i 
PS 88/20 (fylkesutvalet 28.05.2020).  Statsbudsjettet legg også opp til ei ekstraordinær løyving på 
4-5MNOK til ordninga i 2021. På tross av dette er Fagbrev på jobb omtalt som ei av årsakene til 
meirforbruket og salderingsbehovet i sektoren i 2020, jf. HU OPPKO Budsjett 2021/økonomiplan 
2021-2024 - arbeidsdokument 4/20. Hovedutval for opplæring og kompetanse ber 
fylkesrådmannen gjere greie for totalforbruket og dei totale løyvingane knytt til «Fagbrev i jobb» i 
budsjettet for 2020 i eige notat til møtet i fylkesutvalet 26.11.2020. Dette inkluderer kostnader for 



løpande kontraktar inngått i 2019 og tidligare, samt forventa kostnader for allereie inngåtte 
kontraktar i 2021 og 2022.  

 

 

PS 224/20 Heilskapleg psykososialt tilbod i vidaregåande opplæring 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide 
lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og lærlingar 
til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller skulehelsetenesta.  

 

2. Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen inngå 
samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  

 

3. Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 
miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 

4. Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, KrF, MDG og SV fram slikt tilleggsforslag: 

 

«5. Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til 
elevane sin rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande 
opplæring får betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 

6. Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Reksnes sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.  Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide  
lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og 
lærlingar til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller 
skulehelsetenesta.  

 



2.  Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen 
inngå samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  

 

3.  Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 
miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 

4.  Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 

 

5.  Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til elevane sin 
rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande opplæring får 
betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 

6.  Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart vedteke som innstilling til fylkestinget 
mot 3 røyster (H). 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1.  Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide  
lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og 
lærlingar til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller 
skulehelsetenesta.  

 

2.  Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen 
inngå samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  

 

3.  Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 
miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 

4.  Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 

 



5.  Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til elevane sin 
rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande opplæring får 
betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 

6.  Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 

 

 

PS 225/20 Eigarskap til Manger folkehøgskule 

Forslag til innstilling  

 

1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 

2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og 
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 

 

«1. Som i fylkesrådmannen si innstilling 

2. Utval for opplæring og kompetanse vedtek at tilskot til skulen held frem utan kutt.» 

 

Avrøysting 

 

Syversen sitt forslag fekk 1 røyst ( R ) og fall. 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst ( R ) 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 

 

2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og   
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 



Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 

 

«Tillegg etter punktum pkt 2:  

 

VLFK vil deretter kunne følgje opp eventuelle løyvingar til drifta av skulen over Kulturbudsjettet.» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 

 

2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og   
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 

 

 

PS 226/20 Idrettsklynge Vest 

Forslag til Innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 

2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 

3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 

4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med kr 800.000 
over budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn dekka innanfor sektoren sitt budsjett. 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Kjell Gitton Håland (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

  

«Endring punkt 4: 

 



Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midler 
over budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. 
Eventuelt økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett.» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga med Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 

2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 

3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 

4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midlar over 
budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett. 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 

 

2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 

gjeldande frå 15.1.2021. 

 

3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 

 

4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midlar over 

budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 

økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett. 



 

 

PS 227/20 Oppfølging av vedtak knytt til skuleskyssreglement 

Forslag til innstilling: 

 

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  04.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 

 

Saksprotokoll i  -   

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

 

 

PS 228/20 Marin satsing - Lønnsam og berekraftig sjømat 

Forslag til innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune tek leiinga i utvikling av eit tiårig program som skal sikre ei berekraftig 
utvikling av sjømatnæringane i Vestland. 

 

2. Vestland fylkeskommune ynskjer med dette programmet å utvikle og styre eit større tal prosjekt 
saman med sjømatprodusentane, kommunane og statlege forvaltingsorgan. Fylkesutvalet ber 



særskilt om at problemstillingar knytt til arealformål og kompetanseutvikling knytt til areralutvikling i 
kommunane til næringsformål i sjø vert prioritert.  

 

3. Fylkesutvalet stør vidare arbeid med programmet, og ber om at det vert arbeid med å finne varig 
finansiering for satsinga. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  05.11.2020 

 

Mark Taylor( MDG) sette fram på vegne  av MDG og U slikt forslag:  

 

’’Alternativ: 

 

2. a. Vestland fylkeskommune ynskjer med dette programmet å utvikle og styre eit større 
tal prosjekt saman med sjømatprodusentane, kommunane og statlege forvaltingsorgan. 
Vestland fylkeskommune vil støtte opp om og skal vera ein pådrivar for ei berekraftig 
sjømatsnæring der målet på sikt er full utnytting av avfallsressursane, null rømming, null 
utslepp, null lakselus, og auka bruk av berekraftig fôr. ’’ 

 

Mark Taylor( MDG) sette fram slikt forslag: 

 

’’Alternativ: 

 

2. b. Vestland fylkeskommune vil styre oppdrettsnæringa i retning av berekraftig 
teknologi som flytande lukka anlegg slik at alle opne oppdrettsanlegg skal gjerast lukka 
innan 2025. ’’ 

 

Thorbjørn Vareide (A) sette fram på vegne av  A, SP, SV, V, MDG, KrF slikt forslag:  

 

’’Alternativ: 

 

1. Vestland fylkeskommune tek leiinga i utvikling av eit tiårig program som skal sikre ei 
berekraftig utvikling av sjømatnæringane i Vestland. 

2. Vestland fylkeskommune ynskjer med dette programmet å utvikle og styre eit større tal 
prosjekt saman med sjømatprodusentane, kommunane og statlege forvaltingsorgan. 
Vestland fylkeskommune vil støtte opp om og skal vera ein pådrivar for ei berekraftig 
vekst av sjømatsnæringa der målet er auka matproduksjon og arbeidsplasser langs 
kysten i Vestland. På sikt er målet full utnytting av avfallsressursane, null rømming, 
reduksjon i lakselus og auka bruk av berekraftig fôr. 

3. Fylkesutvalet bed særskilt om at problemstillingar knytt til areal og 
kompetanseutvikling i kommunane til næringsføremål i sjø vert prioritert, saman med 
tiltak som bidreg til at heile fylket kjem over i grøn sone innan trafikkljossystemet. Vidare 
er utvikling av fiskerihamnene viktig infratruktur i sjømatsatsinga, og bør ha prioritet. 



4. Fylkesutvalet stør det vidare arbeid med programmet, og ber om at det vert arbeidd 
med å finne varig finansiering for satsinga. Her kan mellom anna havbruksfondet vera 
ein naturleg finansieringskjelde. ’’ 

 

Avrøysting 

Det var 14 representantar til stades. 

Taylor sitt forslag 2a fekk 2 røyster (MDG, U) mot 12 røyster og fall. 

Taylor sitt forslag 2b fekk 1 røyst (MDG) mot 13 røyster og fall. 

Vareide sitt forslag vart samsrøytes vedteke mot fylkesdirektør for inovasjon og næringsutvikling 
sitt forslag. 

 

 

Innstilling 

1. Vestland fylkeskommune tek leiinga i utvikling av eit tiårig program som skal sikre ei 
berekraftig utvikling av sjømatnæringane i Vestland. 

2.  Vestland fylkeskommune ynskjer med dette programmet å utvikle og styre eit større tal 
prosjekt saman med sjømatprodusentane, kommunane og statlege forvaltingsorgan. 
Vestland fylkeskommune vil støtte opp om og skal vera ein pådrivar for ei berekraftig vekst 
av sjømatsnæringa der målet er auka matproduksjon og arbeidsplasser langs kysten i 
Vestland. På sikt er målet full utnytting av avfallsressursane, null rømming, reduksjon i 
lakselus og auka bruk av berekraftig fôr. 

3. Fylkesutvalet bed særskilt om at problemstillingar knytt til areal og kompetanseutvikling i 
kommunane til næringsføremål i sjø vert prioritert, saman med tiltak som bidreg til at heile 
fylket kjem over i grøn sone innan trafikkljossystemet. Vidare er utvikling av 
fiskerihamnene viktig infratruktur i sjømatsatsinga, og bør ha prioritet. 

4.  Fylkesutvalet stør det vidare arbeid med programmet, og ber om at det vert arbeidd med å 
finne varig finansiering for satsinga. Her kan mellom anna havbruksfondet vera ein 
naturleg finansieringskjelde. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for næring vart samrøystes vedteke.  

 

Vedtak 

 

5. Vestland fylkeskommune tek leiinga i utvikling av eit tiårig program som skal sikre ei 
berekraftig utvikling av sjømatnæringane i Vestland. 
 

6.  Vestland fylkeskommune ynskjer med dette programmet å utvikle og styre eit større tal 
prosjekt saman med sjømatprodusentane, kommunane og statlege forvaltingsorgan. Vestland 
fylkeskommune vil støtte opp om og skal vera ein pådrivar for ei berekraftig vekst av 
sjømatsnæringa der målet er auka matproduksjon og arbeidsplasser langs kysten i Vestland. 



På sikt er målet full utnytting av avfallsressursane, null rømming, reduksjon i lakselus og auka 
bruk av berekraftig fôr. 

 

7. Fylkesutvalet bed særskilt om at problemstillingar knytt til areal og kompetanseutvikling i 
kommunane til næringsføremål i sjø vert prioritert, saman med tiltak som bidreg til at heile 
fylket kjem over i grøn sone innan trafikkljossystemet. Vidare er utvikling av fiskerihamnene 
viktig infratruktur i sjømatsatsinga, og bør ha prioritet. 

 

8. Fylkesutvalet stør det vidare arbeid med programmet, og ber om at det vert arbeidd med å 
finne varig finansiering for satsinga. Her kan mellom anna havbruksfondet vera ein naturleg 
finansieringskjelde. 

 

 

PS 229/20 Blått kompetansesenter vest 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  

 

Innstilling 

 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 



 

Kristina Vaktskjold Hamre, KrF, sette på vegner av KrF, A, SP, SV og MDG fram slikt 
tilleggsforslag: 

 

«Fagskular og alle videregående skular i Vestland med blåe utdanningar, bør om mogleg 
knyte seg til kompetansesenteret.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Hamre sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

4.Fagskular og alle videregående skular i Vestland med blåe utdanningar, bør om mogleg knyte 
seg til kompetansesenteret. 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 

 

«Nytt punkt 4:  

 

Fagskular og alle videregåande skular i Vestland med blåe utdanningar, bør om mogleg 
knyte seg til kompetansesenteret.» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for næring vart lagt til grunn for røystinga. 



Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

4. Fagskular og alle videregåande skular i Vestland med blåe utdanningar, bør om mogleg knyte 
seg til kompetansesenteret. 

 

 

PS 230/20 Busetjing av flyktningar i 2020 og 2021 

Forslag til innstilling  

 

1. Fylkesutvalet tek orientering om arbeidet med busetjing i Vestland til vitande.  

 
2. Fylkesutvalet ønskjer å følgje arbeidet med busetjing i kommunane, og ber om å bli orientert om 
situasjonen på nyåret 2021. 

 
3. Fylkesutvalet vil på eit seinare tidspunkt vurdere innspel til dei nasjonale kriteria for busetjing i 
kommunane. Dette skal vere basert på regionalt samarbeid og dialog med kommunane og god 
kunnskap om utviklinga i fylket.  
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 

 

Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SV og Krf fra slikt tilleggsforslag: 

 

«Nytt punkt 4: Koronapandemien må ikkje sette stopper for busetting av flyktningar: 

 

Hovudutval for opplæring og kompetanse meiner at ein ikkje skal la koronapandemien 
sette stopper for busettinga av flyktningar dei neste åra. Vi meiner også at talet på 
busetting av flyktningar i Noreg skal aukast dei neste åra for å kompensere for dei som 
ikkje blei henta i 2020 på grunn av koronapandemien, sånn at vi totalt sett ikkje busett 
ferre flyktningar enn det som var planlagt før den nedjustere anmodinga for 2020.» 

 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt tilleggsforslag: 



 

«Nytt punkt 4. Fylkeskommunen må kvalitet sikre at bosetting skjer som en del av en 
større plan for kompetansekartlegging slik at en sikrer gode fagmiljø, kvalifiseringstilbud 
og mentorordninger for denne gruppen og den enkeltes behov, i hele fylket.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Tomren sitt forslag fekk 8 røyster ( MDG, A, SV, R og KrF) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

Syversen sitt forslag fekk 1 røyst ( R ) og fall. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet tek orientering om arbeidet med busetjing i Vestland til vitande.  

 

2. Fylkesutvalet ønskjer å følgje arbeidet med busetjing i kommunane, og ber om å bli orientert om 
situasjonen på nyåret 2021. 

 

3. Fylkesutvalet vil på eit seinare tidspunkt vurdere innspel til dei nasjonale kriteria for busetjing i 
kommunane. Dette skal vere basert på regionalt samarbeid og dialog med kommunane og god 
kunnskap om utviklinga i fylket.  

 

4. Hovudutval for opplæring og kompetanse meiner at ein ikkje skal la koronapandemien sette 
stopper for busettinga av flyktningar dei neste åra. Vi meiner også at talet på busetting av 
flyktningar i Noreg skal aukast dei neste åra for å kompensere for dei som ikkje blei henta i 2020 
på grunn av koronapandemien, sånn at vi totalt sett ikkje busett ferre flyktningar enn det som var 
planlagt før den nedjustere anmodinga for 2020.» 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  04.11.2020 

 

Øyvind Strømmen  (MDG)  sette fram  på vegne av MDG, Sp, FNB, SV, Ap, R, V slikt forslag: 
 
“Nytt pkt. 5: 
 
Fylkesutvalet meiner at ein ikkje skal la koronapandemien hindre busetting av flyktningar 
dei neste åra. Vi meiner også at tal på busette flyktningar i Noreg skal aukast dei neste 
åra for å kompensere for dei som ikkje blei henta i 2020 på grunn av koronapandemien, 
sånn at vi totalt sett ikkje busett færre flyktningar enn det som var planlagt før den 
nedjustere anmodinga for 2020. “ 

Terje Kollbotn (R)  sette fram på vegne av R og V slikt forslag: 



 
“Nytt pkt.4: 
 
Fylkesutvalet er positiv til å ta imot asylsøkjarar / flyktningar frå den tidlegare Moria-leiren 
i Hellas (minst 50) “ 

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Strømmen sitt forslag fekk 11 røyster mot 4 røyster (H, PP og Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

Kollbotn sitt forslag fekk 11 røyster mot 4 røyster (H, PP og Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

 

Innstilling 

1. Fylkesutvalet tek orientering om arbeidet med busetjing i Vestland til vitande.  

2. Fylkesutvalet ønskjer å følgje arbeidet med busetjing i kommunane, og ber om å bli orientert om 
situasjonen på nyåret 2021. 

3. Fylkesutvalet vil på eit seinare tidspunkt vurdere innspel til dei nasjonale kriteria for busetjing i 
kommunane. Dette skal vere basert på regionalt samarbeid og dialog med kommunane og god 
kunnskap om utviklinga i fylket.  

4. Fylkesutvalet er positiv til å ta imot asylsøkjarar / flyktningar frå den tidlegare Moria-leiren i 
Hellas (minst 50 

5. Fylkesutvalet meiner at ein ikkje skal la koronapandemien hindre busetting av flyktningar dei 
neste åra. Vi meiner også at tal på busette flyktningar i Noreg skal aukast dei neste åra for å 
kompensere for dei som ikkje blei henta i 2020 på grunn av koronapandemien, sånn at vi totalt sett 
ikkje busett færre flyktningar enn det som var planlagt før den nedjustere anmodinga for 2020 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  05.11.2020 

 

Thorbjørn Vareide (A) sette fram på vegne av A, MDG, Sp, SV, V og KrF slikt forslag: 

 
“Nytt punkt 4: 
 
Hovudutvalet for Næring meiner at ein ikkje lar koronapandemien sette stopper for 
busettinga av flyktningar dei neste åra. Vi tilrår også at talet på busetting av flyktningar i 
Noreg blir auka i dei neste åra for å kompansere for dei som ikkje blei henta i 2020 på 
grunn av koronapandemien, sånn at vi totalt sett ikkje busett ferre flyktningar enn det som 
var planlagt før den nedjusterte anmodninga for 2020. “  

 

Avrøysting 

Det var 14 representantar til stades. 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Vareide sitt forslag fekk 10 røyster mot 4 røyster (H, Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.  
 

Innstilling 



1. Fylkesutvalet tek orientering om arbeidet med busetjing i Vestland til vitande.  

 

2. Fylkesutvalet ønskjer å følgje arbeidet med busetjing i kommunane, og ber om å bli orientert om 
situasjonen på nyåret 2021. 

 

3. Fylkesutvalet vil på eit seinare tidspunkt vurdere innspel til dei nasjonale kriteria for busetjing i 
kommunane. Dette skal vere basert på regionalt samarbeid og dialog med kommunane og god 
kunnskap om utviklinga i fylket.  

 

4. Hovudutvalet for Næring meiner at ein ikkje lar koronapandemien sette stopper for busettinga av 
flyktningar dei neste åra. Vi tilrår også at talet på busetting av flyktningar i Noreg blir auka i dei 
neste åra for å kompensere for dei som ikkje blei henta i 2020 på grunn av koronapandemien, 
sånn at vi totalt sett ikkje busett ferre flyktningar enn det som var planlagt før den nedjusterte 
anmodninga for 2020. 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering vart lagt til grunn. 

Innstillinga punkt 1-3 vart samrøystes vedteke. 

Innstillinga punkt 4 vart vedteke mot 5 røyster (H og Frp). 

Innstillinga punkt 5 vart vedteke mot 5 røyster (H og Frp). 

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet tek orientering om arbeidet med busetjing i Vestland til vitande.  

 

2. Fylkesutvalet ønskjer å følgje arbeidet med busetjing i kommunane, og ber om å bli orientert om 
situasjonen på nyåret 2021. 

 

3. Fylkesutvalet vil på eit seinare tidspunkt vurdere innspel til dei nasjonale kriteria for busetjing i 
kommunane. Dette skal vere basert på regionalt samarbeid og dialog med kommunane og god 
kunnskap om utviklinga i fylket.  

 

4. Fylkesutvalet er positiv til å ta imot asylsøkjarar / flyktningar frå den tidlegare Moria-leiren i 
Hellas (minst 50). 

 



5. Fylkesutvalet meiner at ein ikkje skal la koronapandemien hindre busetting av flyktningar dei 
neste åra. Vi meiner også at tal på busette flyktningar i Noreg skal aukast dei neste åra for å 
kompensere for dei som ikkje blei henta i 2020 på grunn av koronapandemien, sånn at vi totalt sett 
ikkje busett færre flyktningar enn det som var planlagt før den nedjustere anmodinga for 2020 

 

 

PS 231/20 Innspel til arbeid med -  Handlingsplan for universell utforming -  frå Vestland 
fylkeskommune 

Forslag til innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

2. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategiske arbeidet med universell utforming 
skal vere politisk forankra på alle nivå og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet 
med ny handlingsplan for universell utforming.  

3. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og 
koordinere arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell 
utforming gir fylkeskommunane eit klarare mandat og auka ressursar til å samordne og 
drive kompetansearbeid med universell utforming på regionalt nivå.  

4. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir 
oversikt over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i 
eksisterande bygg, friluftsområde, bygder og byar. 

5. Vestland fylkeskommune ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å 
sikre kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

 

Trude Brosvik, Krf, sette på vegner av rådet for menneske med nedsett funksjonsevne fram slikt 
forslag: 

 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil 
særleg streke under pkt 3.» 

 

Avrøysting 

 

Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

 

1. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

2. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategisk arbeid med universell utforming skal 
vere politisk forankra på alle nivå, og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet med 
ny handlingsplan for universell utforming.  

3. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og 
koordinere arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell 
utforming gir fylkeskommunane eit klarare mandat, og auka ressursar til å samordne og 
drive kompetansearbeid med universell utforming.  



4. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir 
oversikt over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i 
eksisterande bygg, bygder og byar, og friluftsområde. 

5. Fylkeskommunen ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å sikre 
kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

6. Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil 
særleg streke under pkt 3. 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  04.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag med tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vart 
samsrøytes vedteke som innstilling til fylkesutvalet 

 

Innstilling 

 

7. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

8. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategisk arbeid med universell utforming skal 
vere politisk forankra på alle nivå, og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet med 
ny handlingsplan for universell utforming.  

9. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og 
koordinere arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell 
utforming gir fylkeskommunane eit klarare mandat, og auka ressursar til å samordne og 
drive kompetansearbeid med universell utforming.  

10. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir 
oversikt over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i 
eksisterande bygg, bygder og byar, og friluftsområde. 

11. Fylkeskommunen ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å sikre 
kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

12. Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil 
særleg streke under pkt 3. 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 



13. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

14. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategisk arbeid med universell utforming skal vere 
politisk forankra på alle nivå, og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet med ny 
handlingsplan for universell utforming.  

15. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og koordinere 
arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell utforming gir 
fylkeskommunane eit klarare mandat, og auka ressursar til å samordne og drive 
kompetansearbeid med universell utforming.  

16. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir oversikt 
over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i eksisterande 
bygg, bygder og byar, og friluftsområde. 

17. Fylkeskommunen ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å sikre 
kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

18. Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil særleg 
streke under pkt 3. 

 

 

PS 232/20 Høyring - Framlegg til endringar i lov om høgare yrkesfagleg utdanning (fagskulelova) 
og forskrift om høgare yrkesfagleg utdanning (fagskuleforskrifta) 

Forslag til innstilling 

 

Fylkesutvalet støttar forslag til endringar i lov om høgare yrkesfagleg utdanning og forskrift om 
høgare yrkesfagleg utdanning, - med dei tilrådingane som går fram av saksframlegget. 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet. 

 

Fylkesutvalet støttar forslag til endringar i lov om høgare yrkesfagleg utdanning og forskrift om 
høgare yrkesfagleg utdanning, - med dei tilrådingane som går fram av saksframlegget. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke. 

 



Vedtak 

 

Fylkesutvalet støttar forslag til endringar i lov om høgare yrkesfagleg utdanning og forskrift om 
høgare yrkesfagleg utdanning, - med dei tilrådingane som går fram av saksframlegget. 

 

 

PS 233/20 Høyring - Forslag ny lov om støtte rettshjelp 

Forslag til vedtak  

 

1. Vestland fylkeskommune er positiv til det grundige arbeidet som Rettshjelpsutvalget har utført, med 
bakgrunn i deira mandat til å foreta ei brei gjennomgang av ordninga for fri rettshjelp, med formål å 
utarbeide ei ny lov som ivaretek rettsikkerheita. Vestland fylkeskommune stiller seg bak Rettshjelpsutvalet 
si utredning «Likhet for loven, Lov om støtte til rettshjelp (rettshjelpsloven)» slik den kjem fram av NOU 
2020:5. 

 

2. Vestland fylkeskommune sluttar seg til forslaget til formålsparagraf.  

 

3. Vestland fylkeskommune er samd i utvalet sitt forslag for å sikre auka grad av likheit, slik at fleire faller 
inn under ordninga. Fylkeskommunen er samd i å endre dei økonomiske vilkåra for ytinga, noko som 
medfører at fleire kan komme med i ordninga. Fleire svake grupper kan få rettshjelp som elles ikkje ville fått 
mogelegheit til å prøvd saka si rettsleg. 

 

4. Vestland fylkeskommune støtter utvalet sitt forslag om å vidareføre dei prioriterte saksområda i forslag til 
ny rettshjelpslov, samstundes som det vert gitt kriterier i lova for å innvilge rettshjelp etter ei skjønnsmessig 
vurdering. 

 

5. Vestland fylkeskommune seier seg samd i rettshjelpsutvalet sitt syn i saker som gjeld opplæringslova. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Vestland fylkeskommune er positiv til det grundige arbeidet som Rettshjelpsutvalget har utført, 
med bakgrunn i deira mandat til å foreta ei brei gjennomgang av ordninga for fri rettshjelp, med 
formål å utarbeide ei ny lov som ivaretek rettsikkerheita. Vestland fylkeskommune stiller seg bak 
Rettshjelpsutvalet si utredning «Likhet for loven, Lov om støtte til rettshjelp (rettshjelpsloven)» slik 
den kjem fram av NOU 2020:5. 



 

2. Vestland fylkeskommune sluttar seg til forslaget til formålsparagraf.  

 

3. Vestland fylkeskommune er samd i utvalet sitt forslag for å sikre auka grad av likheit, slik at 
fleire faller inn under ordninga. Fylkeskommunen er samd i å endre dei økonomiske vilkåra for 
ytinga, noko som medfører at fleire kan komme med i ordninga. Fleire svake grupper kan få 
rettshjelp som elles ikkje ville fått mogelegheit til å prøvd saka si rettsleg. 

 

4. Vestland fylkeskommune støtter utvalet sitt forslag om å vidareføre dei prioriterte saksområda i 
forslag til ny rettshjelpslov, samstundes som det vert gitt kriterier i lova for å innvilge rettshjelp etter 
ei skjønnsmessig vurdering. 

 

5. Vestland fylkeskommune seier seg samd i rettshjelpsutvalet sitt syn i saker som gjeld 
opplæringslova. 

 

 

PS 234/20 Sluttrapport for samarbeidsprosjektet i Nordhordland 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 

 

2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  29.10.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

 

1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 

 

2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet. 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 

 

Avrøysting 



 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 

 

2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 

 

2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet. 

 

 

PS 235/20 Søknad frå HAFS-regionen om etablering av UNESSCO Geopark. Etablering av ei ny 
tilskottsordning - Brei verdiskaping på kulturmiljøfeltet 

Forslag til innstilling  

 

1. Fylkesutvalet meiner at regionalparkane i Vestland som er etablerte eller er under 
etablering, er gode regionale utviklingstiltak. Vestland fylkeskommunen er ein medspelar 
på denne typen verdiskaping, og vil stø initiativ i kommunar og lokalsamfunn.  

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen vurdere satsing for å sikre brei verdiskaping på 
kulturmiljøområdet, og som også er retta mot utviklingstiltak i regionalparkane. Evt nye 
ordningar skal forvaltast av Hovudutval for kultur, idrett og integrering.  

3. Økonomiske behov vert å sjå i samanheng med budsjettet for 2022. 
4. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen om å legge fram forslag til retningsliner og innretting av 

ei eventuell tilskotsordning.  
5.  Fylkesutvalet avslår søknaden frå HAFS regionråd om støtte til geopark i 2020.   

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 



 

Gunn Åmdal Mongstad (Sp) stilte spørsmål om ho var inhabil. Mongstad gjekk frå under 
vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering vedtok 
samrøystes at Gunn Åmdal Mongstad ikkje var inhabil. 

 

Gunn Åmdal Mongstad tiltredde saksbehandlinga.  

 

Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 

 

 «Alternativ: 

 Nytt punkt 5 

 Fylkesutvalet innvilgar søknaden frå HAFS regionråd om støtte til geopark». 

 

Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag: 

 

 «Endring: 

 Justert punkt 5 

Den økonomiske situasjonen til Vestland fylke gjer likevel at fylkesutvalet på noverande 
tidspunkt må avslå søknaden». 

  

Avrøysting 

 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Andersen sitt forslag vekk 3 røyster (R, FNB og 1Sp) og fall. 

Strømmen sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (FNB, Frp og 1Sp) 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet meiner at regionalparkane i Vestland som er etablerte eller er under 
etablering, er gode regionale utviklingstiltak. Vestland fylkeskommunen er ein medspelar 
på denne typen verdiskaping, og vil stø initiativ i kommunar og lokalsamfunn.  

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen vurdere satsing for å sikre brei verdiskaping på 
kulturmiljøområdet, og som også er retta mot utviklingstiltak i regionalparkane. Evt nye 
ordningar skal forvaltast av Hovudutval for kultur, idrett og integrering.  

3. Økonomiske behov vert å sjå i samanheng med budsjettet for 2022. 
4. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen om å legge fram forslag til retningsliner og innretting av 

ei eventuell tilskotsordning.  
5.  Den økonomiske situasjonen til Vestland fylke gjer likevel at fylkesutvalet på noverande 

tidspunkt må avslå søknaden 
 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 



 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, Sp, A, SV og MDG fram slikt forslag: 

 

«Alternativ punkt 5: 

 

Fylkesutvalet løyver kr. 100.000 frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto (kontostreng: 
100110.149000).» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering punkt 1-4 vart samrøystes vedteke. 

Brosvik sitt forslag punkt 5 vart vedteke med 15 mot 2 røyster (Frp) for innstillinga punkt 5.  

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet meiner at regionalparkane i Vestland som er etablerte eller er under etablering, er 
gode regionale utviklingstiltak. Vestland fylkeskommunen er ein medspelar på denne typen 
verdiskaping, og vil stø initiativ i kommunar og lokalsamfunn.  

 

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen vurdere satsing for å sikre brei verdiskaping på 
kulturmiljøområdet, og som også er retta mot utviklingstiltak i regionalparkane. Evt nye ordningar 
skal forvaltast av Hovudutval for kultur, idrett og integrering.  

 

3. Økonomiske behov vert å sjå i samanheng med budsjettet for 2022.  

 

4. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen om å legge fram forslag til retningsliner og innretting av ei 
eventuell tilskotsordning. 

 

5. Fylkesutvalet løyver kr. 100.000 frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto (kontostreng: 
100110.149000). 

 

 

PS 236/20 Kommunedelplan - Dale - Fjaler kommune. Offentleg ettersyn av utkast til endring av 
plan. 

Forslag til vedtak  

 

1. Fylkesutvalet ser på utviding av gravplassen på Øyrane som ei god og føremålstenleg løysing 
for Dale.  

 



2. Tiltakshavar si undersøkingsplikt etter kulturminnelova må gjennomførast i dei nye 
utbyggingsområda for å avklare forholdet til automatisk freda kulturminne.  

 

3. Det bør leggjast til rette for gjenbruk av matjorda som vert fjerna frå Øyrane og Vollamyra ved 
utbygging. 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet ser på utviding av gravplassen på Øyrane som ei god og føremålstenleg løysing 
for Dale.  

 

2. Tiltakshavar si undersøkingsplikt etter kulturminnelova må gjennomførast i dei nye 
utbyggingsområda for å avklare forholdet til automatisk freda kulturminne.  

 

3. Det bør leggjast til rette for gjenbruk av matjorda som vert fjerna frå Øyrane og Vollamyra ved 
utbygging. 

 

 

PS 237/20 Utkast til arealdel til kommuneplanen 2020 - 2032 - Fjaler kommune 

1. Fylkesutvalet ser det som positivt og viktig for planlegginga i kommunen at Fjaler no får ein 
oppdatert kommuneplan. 

 

2. Utviklingsplanen for Vestland sitt mål 2 set klima og miljø som premiss for samfunnsutviklinga. 
Fylkesutvalet meiner kommunen bør nytte føresegnene meir til å setje vilkår for gjennomføring av 
tiltak, og som legg til rette for gode klimaomstillingstiltak  

 

3. Fylkesutvalet ser positivt på at det er lagt til rette for råstoffutvinning gjennom planen. Områda 
RU1 og RU2 bør visast som omsynssoner for mineralressursar etter pbl § 11-8 c. Ei omsynssone 
vil ta vare på ressursen, samstundes som området kan nyttast i tråd med LNF-føremålet.  

 

4. Areala til dei eksisterande akvakulturlokalitetane i sjø er vesentleg utvida. Fylkesutvalet støttar 
eit slikt grep, fordi det gir næringa meir fleksibilitet i høve drifta. Det bør gjennomførast 
konsekvensutgreiing for desse områda, for å avklare konsekvensane for andre interesser i områda 
rundt og i Dalsfjorden.  

 



5. Kulturminne og kulturmiljø er ikkje-fornybare ressursar som skal takast vare på i ei heilskapleg 
miljø- og ressursforvalting. Planframlegget tar omsyn til kjende kulturminne og kulturmiljø ved nye 
arealføremål, og er ikkje i direkte konflikt med automatisk freda kulturminne. Fylkesutvalet meiner 
likevel at planen i større grad må sikre freda og verneverdige bygg og kulturmiljø gjennom 
føresegner og omsynssoner. Dette er nærmare skildra i notat vedlagt saka.  

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet ser det som positivt og viktig for planlegginga i kommunen at Fjaler no får ein 
oppdatert kommuneplan. 
 
2. Utviklingsplanen for Vestland sitt mål 2 set klima og miljø som premiss for samfunnsutviklinga. 
Fylkesutvalet meiner kommunen bør nytte føresegnene meir til å setje vilkår for gjennomføring av 
tiltak, og som legg til rette for gode klimaomstillingstiltak  
 
3. Fylkesutvalet ser positivt på at det er lagt til rette for råstoffutvinning gjennom planen. Områda 
RU1 og RU2 bør visast som omsynssoner for mineralressursar etter pbl § 11-8 c. Ei omsynssone 
vil ta vare på ressursen, samstundes som området kan nyttast i tråd med LNF-føremålet.  
 
4. Areala til dei eksisterande akvakulturlokalitetane i sjø er vesentleg utvida. Fylkesutvalet støttar 
eit slikt grep, fordi det gir næringa meir fleksibilitet i høve drifta. Det bør gjennomførast 
konsekvensutgreiing for desse områda, for å avklare konsekvensane for andre interesser i områda 
rundt og i Dalsfjorden.  
 
5. Kulturminne og kulturmiljø er ikkje-fornybare ressursar som skal takast vare på i ei heilskapleg 
miljø- og ressursforvalting. Planframlegget tar omsyn til kjende kulturminne og kulturmiljø ved nye 
arealføremål, og er ikkje i direkte konflikt med automatisk freda kulturminne. Fylkesutvalet meiner 
likevel at planen i større grad må sikre freda og verneverdige bygg og kulturmiljø gjennom 
føresegner og omsynssoner. Dette er nærmare skildra i notat vedlagt saka.  
 

 

 

PS 238/20 Omklassifisering og opptak av veg - fv.5180 Lilandsvegen og kv. 3019 Lønningsvegen - 
Bergen kommune 

Forslag til vedtak  

 

1. Fylkesutvalet vedtek at fv. 5180 S1D1 m570 – m1782 vert omklassifisert til kommunal veg. Før 
vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 
tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  

2.     Fylkesutvalet vedtek at kv. 3019 S1D1 m0 – m815 vert tatt opp som fylkesveg. Før vedtak om 
opptak av kommunal veg trer i kraft må vegen bli sett i stand. Dette skal skje ved at 



trafikkdelar mellom gang- og sykkelveg og veg for motortrafikk får fylt på jord og etablert 
grasdekke frå kv. 3019 S1D1 m0 – m260. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

2. Fylkesutvalet vedtek at fv. 5180 S1D1 m570 – m1782 vert omklassifisert til kommunal veg. Før 
vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 
tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  
 

2.     Fylkesutvalet vedtek at kv. 3019 S1D1 m0 – m815 vert tatt opp som fylkesveg. Før vedtak om 
opptak av kommunal veg trer i kraft må vegen bli sett i stand. Dette skal skje ved at 
trafikkdelar mellom gang- og sykkelveg og veg for motortrafikk får fylt på jord og etablert 
grasdekke frå kv. 3019 S1D1 m0 – m260. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

3. Fylkesutvalet vedtek at fv. 5180 S1D1 m570 – m1782 vert omklassifisert til kommunal veg. Før 
vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 
tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  
 

2.     Fylkesutvalet vedtek at kv. 3019 S1D1 m0 – m815 vert tatt opp som fylkesveg. Før vedtak om 
opptak av kommunal veg trer i kraft må vegen bli sett i stand. Dette skal skje ved at 
trafikkdelar mellom gang- og sykkelveg og veg for motortrafikk får fylt på jord og etablert 
grasdekke frå kv. 3019 S1D1 m0 – m260. 

 

 

PS 239/20 Omklassifisering av ein del av E39 frå rundkøyring ved Heiane til Skjersholmane 
ferjekai i Stord kommune 

Forslag til innstilling   

 



1.     Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 i Stord kommune vert omklassifisert til 
fylkesveg: 

- Ev39 hp50 m0 – m2728  
- Ev39 hp469 m0 – m95  
- Eg39 hp50 m0 – m2520  

2.     Fylkesutvalet legg til grunn at før vegen vert nedklassifisert til fylkesveg, skal den utbedrast i 
samsvar med tekniske krav i veglova og tilhøyrande retningslinjer. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.     Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 i Stord kommune vert omklassifisert til 
fylkesveg: 
- Ev39 hp50 m0 – m2728  
- Ev39 hp469 m0 – m95  
- Eg39 hp50 m0 – m2520  

 
2.     Fylkesutvalet legg til grunn at før vegen vert nedklassifisert til fylkesveg, skal den utbedrast i 

samsvar med tekniske krav i veglova og tilhøyrande retningslinjer. 
 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1.     Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 i Stord kommune vert omklassifisert til 
fylkesveg: 
- Ev39 hp50 m0 – m2728  
- Ev39 hp469 m0 – m95  
- Eg39 hp50 m0 – m2520  

 
2.     Fylkesutvalet legg til grunn at før vegen vert nedklassifisert til fylkesveg, skal den utbedrast i 

samsvar med tekniske krav i veglova og tilhøyrande retningslinjer. 
 

 

PS 240/20 Omklassifisering av ein gamal del av fv. 5190 Smøråsvegen i Bergen kommune 



Forslag til vedtak  

 

1.     Fylkesutvalet vedtek at fv. 5190 S1D10 m0 – m190 vert omklassifisert til kommunal veg. 

 

2.     Før vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 
tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.     Fylkesutvalet vedtek at fv. 5190 S1D10 m0 – m190 vert omklassifisert til kommunal veg. 
 
2.     Før vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 

tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1.     Fylkesutvalet vedtek at fv. 5190 S1D10 m0 – m190 vert omklassifisert til kommunal veg. 
 
2.     Før vegen vert overlevert til Bergen kommune skal den tilfredsstille tekniske krav i veglova og 

tilhøyrande retningslinjer. Løyving til eventuelle vedlikehaldstiltak vert å finne innanfor 
fylkesvegbudsjettet.  

 

 

PS 241/20 Ombordtillegg på bruk av bankkort om bord på bussane i Hordalandskontraktane 

Forslag til innstilling 



 

Fylkesutvalet støttar forslaget om at prinsippa som ligg til grunn for ombordtillegg på 
kontantbetaling om bord på bussane (og om bord på båtruta mellom Kleppestø og Strandkaien) i 
Sone A (Hordaland) vert lagt til grunn ved innføring av betaling med bankkort. Frå innføring av 
bankkort som betalingsmiddel på bussane, vert det ombordtillegg på betalingar med bankkort for 
einskildbillettar.  

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, SV og MDG; fram slikt utsetjingsforslag:  

 

«Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg.» 

 

Avrøysting til forslaget om utsetjing 

 

Forslaget til Brosvik vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak  

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg 

 

 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

 

Trude Brosvik, KrF, sette på vegner av rådet for menneske med nedsett funksjonsevne fram slikt 
forslag: 

 

«Betalingsapp er det betalingsmiddelet som er best tilrettlagt for bruk for stordelen av dei 
gruppene RMNF representerer. Løysingane må vere enkle å forstå og det må vere like 
system i heile fylket. 

 



For grupper som ikkje har tilgang til smarttelefon kan det synest urimeleg at dei må 
betale meir for å bruke betalingskort, og vi meiner det prinsippielt bør vere lik pris 
uavhengig av om ein brukar app eller bankkort. 

 

RMNF vil som eit tilleggspunkt peike på at brukarar med betalingskort heller ikkje er sikra 
å kome med kollektivtransporten. Det meiner vi bør vurderast i eiga politisk sak.» 

 

Avrøysting 

 

Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

 

Betalingsapp er det betalingsmiddelet som er best tilrettlagt for bruk for stordelen av dei gruppene 
RMNF representerer. Løysingane må vere enkle å forstå og det må vere like system i heile fylket. 

 

For grupper som ikkje har tilgang til smarttelefon kan det synest urimeleg at dei må betale meir for 
å bruke betalingskort, og vi meiner det prinsippielt bør vere lik pris uavhengig av om ein brukar app 
eller bankkort. 

 

RMNF vil som eit tilleggspunkt peike på at brukarar med betalingskort heller ikkje er sikra å kome 
med kollektivtransporten. Det meiner vi bør vurderast i eiga politisk sak. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkeseldrerådet -  27.10.2020 

 

Harald Ekroll sette fram slikt forslag:  

«Fylkeseldrerådet vil poengtere følgjande: 

Denne saka har vore lagt fram for vedtak i Fylkesutvalet, men har, etter den kjennskap vi 
har, blitt utsett. Fylkeseldrerådet er svært kritisk til at denne saka ikkje var lagt fram for 
Fylkeseldrerådet til uttale før den vart lagt fram til handsaming i dei politiske organa. 
Reglane tilseier at alle saker som gjeld dei eldre sine levekår skal leggast fram for 
eldrerådet til uttale. 

 

Vi er svært kritisk til innføring av ei slik avgift som vi veit i stor grad vil råke dei eldre og 
svakaste i samfunnet. Tvert i mot må vi ha eit enkelt og rimeleg opplegg som stimulerer 
eldre til å kome seg opp av stolen og gjerne ut på korte eller lange reiser. Det er snakka 
mykje om at vi skal legge til rette for å få fleire til å kome seg ut å delta i det sosiale livet. 
Dette forslaget legg ikkje opp til slike tiltak. 

 



Vi registrer også at planen er å vurdere dette innført i heile Vestland. 

 

Forslaget står også i sterk kontrast til det som står i nytt frå Vestland fylkeskommune 
25.09.2020 at ein får 13 milliardar kroner til byutvikling i Bergen og fire omkringliggande 
kommunar. Det skal gå til utbygging av kollektivtrafikken, Bybanen, gang- og sykkelvegar, 
innfartsparkering og miljøvenleg teknologi. Heilt til slutt står det eit avsnitt om reduserte 
billettprisar. Her står det: «Staten gir også tilskot på 500 millionar kroner til reduserte 
billettprisar i kollektivtrafikken». 

 

Fylkeseldrerådet stiller seg svært kritisk til framlegget om ombordtillegg på bruk av 
bankkort. Dette er ikkje i tråd med det ein er oppteken av mellom anna i utvikling av 
aldersvenlege lokalsamfunn.» 

 

Kristina Vaktskjold Hamre sette på vegner av seg sjølv og Berit Anne Knudsen Larsen frem slikt 
forslag til tillegg:  

«Fylkeseldrerådet sluttar seg til uttalen frå RMNF, og vil poengtere at det prinsipielt bør 
vere lik pris på reiser uavhengig av om ein brukar app eller bankkort.» 

 

Avrøysting 

Harald Ekroll sitt forslag til uttale vart samrøystes vedteke. 

Kristina Vaktskjold Hamre sitt forslag til tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

Fylkeseldrerådet i Vestland vedtek å gje følgjande uttale på «Ombordtillegg på bruk av bankkort 
om bord på bussane i Hordalandskontraktane»:  

 

Fylkeseldrerådet sluttar seg til uttalen frå RMNF, og vil poengtere at det prinsipielt bør vere lik pris 
på reiser uavhengig av om ein brukar app eller bankkort. 

 

Fylkeseldrerådet vil også poengtere følgjande: 

 

Denne saka har vore lagt fram for vedtak i Fylkesutvalet, men har, etter den kjennskap vi har, blitt 
utsett. Fylkeseldrerådet er svært kritisk til at denne saka ikkje var lagt fram for Fylkeseldrerådet til 
uttale før den vart lagt fram til handsaming i dei politiske organa. Reglane tilseier at alle saker som 
gjeld dei eldre sine levekår skal leggast fram for eldrerådet til uttale. 

 

Vi er svært kritisk til innføring av ei slik avgift som vi veit i stor grad vil råke dei eldre og svakaste i 
samfunnet. Tvert i mot må vi ha eit enkelt og rimeleg opplegg som stimulerer eldre til å kome seg 
opp av stolen og gjerne ut på korte eller lange reiser. Det er snakka mykje om at vi skal legge til 
rette for å få fleire til å kome seg ut å delta i det sosiale livet. Dette forslaget legg ikkje opp til slike 
tiltak. 

 

Vi registrer også at planen er å vurdere dette innført i heile Vestland. 



 

Forslaget står også i sterk kontrast til det som står i nytt frå Vestland fylkeskommune 25.09.2020 at 
ein får 13 milliardar kroner til byutvikling i Bergen og fire omkringliggande kommunar. Det skal gå 
til utbygging av kollektivtrafikken, Bybanen, gang- og sykkelvegar, innfartsparkering og miljøvenleg 
teknologi. Heilt til slutt står det eit avsnitt om reduserte billettprisar. Her står det: «Staten gir også 
tilskot på 500 millionar kroner til reduserte billettprisar i kollektivtrafikken». 

 

Fylkeseldrerådet stiller seg svært kritisk til framlegget om ombordtillegg på bruk av bankkort. 
Dette er ikkje i tråd med det ein er oppteken av mellom anna i utvikling av aldersvenlege 
lokalsamfunn. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  04.11.2020 

 

Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp, H og FNB fram slikt forslag: 

 

«Alternativ:  

 

Det vert ikkje innført ombordtillegg for bruk av bankkort på bussane i 
Hordalandskontraktane.» 

 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, MDG, SV og Sp fram slikt forslag: 

 

«Tillegg: 

 

Ombordtillegg i Sone A for bankkort vert gjort ut frå omsynet til å halde effektiv rutetid, og 
vil ikkje gje føringar på ruter i resen av fylket.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 7 røyster (H, Frp, 
FNB, Krf). 

Djuvik sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, FNB  og Krf) og fall. 

Brosvik sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (H, FNB, 1 Frp og 1 
A). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Fylkesutvalet støttar forslaget om at prinsippa som ligg til grunn for ombordtillegg på 
kontantbetaling om bord på bussane (og om bord på båtruta mellom Kleppestø og Strandkaien) i 
Sone A (Hordaland) vert lagt til grunn ved innføring av betaling med bankkort. Frå innføring av 



bankkort som betalingsmiddel på bussane, vert det ombordtillegg på betalingar med bankkort for 
einskildbillettar.  
 

Ombordtillegg i Sone A for bankkort vert gjort ut frå omsynet til å halde effektiv rutetid, og vil ikkje 
gje føringar på ruter i resen av fylket. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Øren Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett. 

 

 

PS 242/20 Utgreiing nytt båtstopp på Fitjar 

Forslag til innstilling 

 

Fylkesutvalet tar utgreiinga om nytt båtstopp på Fitjar til orientering.  

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  04.11.2020 

 

Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, Frp, MDG, SV, Krf fram slikt forslag:  

 

«Fylkesutvalet tar utgreiinga om nytt båtstopp på Fitjar til orientering. Utgreiinga må 
sendast på høyring til Samarbeidsrådet for Sunnhordland. Saka vert å vurdere i samband 
med handsaming av RTP.» 

 

Avrøysting 

 

Følling sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 



 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Fylkesutvalet tar utgreiinga om nytt båtstopp på Fitjar til orientering. Utgreiinga må sendast på 
høyring til Samarbeidsrådet for Sunnhordland. Saka vert å vurdere i samband med handsaming av 
RTP. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Fylkesutvalet tar utgreiinga om nytt båtstopp på Fitjar til orientering. Utgreiinga må sendast på 
høyring til Samarbeidsrådet for Sunnhordland. Saka vert å vurdere i samband med handsaming av 
RTP. 

 

 

PS 243/20 Prisar på fylkesvegferjesambanda 

Forslag til innstilling  

 

1. Fylkesutvalet tar saka til orientering, og justerer ikkje ferjeprisar ved å endre 
soneinnplassering for fylkesvegferjesamband. Soneinnplassering følgjer målt avstand, og 
prisar følgjer AutoPASS regulativet. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, Sp, A, SV og MDG fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Brosvik sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og FNB). 

 

Vedtak 



 

Saka vert utsett. 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Askeland sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp og FNB). 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett. 

 

 

PS 244/20 Endring i takstopplegg i Kvinnheradpakken 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkesutvalet i Vestland sluttar seg til framlegget om å nytte kronepåslag på ferjebilletten som 
takstopplegg i Kvinnheradpakken, føresett eit likelydande lokalpolitisk vedtak i Kvinnherad 
kommune.   

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 

 

Jenny Følling (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Tillegg:  

 

Nabokommunane Etne og Stord må også høyrast.» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 



Følling sitt forslag fekk 2 røyster (Sp) og fall. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet i Vestland sluttar seg til framlegget om å nytte kronepåslag på ferjebilletten som 
takstopplegg i Kvinnheradpakken, føresett eit likelydande lokalpolitisk vedtak i Kvinnherad 
kommune.   
 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall. 

 

Avrøysting 

 

Det var 16 medlemer til stades. 

Innstillinga vart vedteke mot 3 røyster (Frp og 1 FNB). 

 

Vedtak 

 

1. Fylkesutvalet i Vestland sluttar seg til framlegget om å nytte kronepåslag på ferjebilletten som 
takstopplegg i Kvinnheradpakken, føresett eit likelydande lokalpolitisk vedtak i Kvinnherad 
kommune.   

 

 

PS 245/20 Handlingsprogram 2021 - kultur, idrett og inkludering 

Forslag til innstilling: 

 

1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 



 

Avrøysting 

 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

3. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
4. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 
 

 

PS 246/20 Museumspolitikk i Vestland 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar. Ein legg til 
grunn at staten tek hovudansvaret for drift, investeringar og vidare utvikling av musea, 
og samtidig legg tydeleg vekt på politiske prioriteringar i fylkeskommunar og 
kommunar.  
 

2. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  

 
3. Fylkestinget vil harmonisere si regionale rolle slik at dei konsoliderte musea i Vestland 

vert handsama likt. Dette inneber å ha ein tenleg museumsstruktur i heile fylket, og at 
skilnadane i prosentvis finansiering mellom stat og fylkeskommune/kommune for dei 
ulike musea vert jamna ut. Større endringar vert å kome attende til etter at ny 
stortingsmelding om museum ligg føre og i samband med vidare planarbeid.  
 

4. Fylkestinget vil arbeide for å utvikle ein regional heilskap på museumsområdet, der ein 
ser ulike initiativ i samanheng på tvers av institusjonane, og der deling av ressursar og 
kompetanse vert lagt til grunn som hovudprinsipp.  

 



5. Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, 
men meiner at musea sjølv må finne gode løysingar. Fylkestinget vil ikkje ta eigar- 
eller utbyggjaransvar for prosjektet, og oppmodar musea i Hordaland om å 
samarbeide om etableringa og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om 
økonomisk støtte til realisering av tiltaket.  

 
6. I samsvar med vedtekne regionale planar vil fylkestinget saman med stat og 

kommunar bidra til å styrkje Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland og 
musea si samlingsforvalting. Av omsyn til den samla ressursbruken vil fylkestinget rå 
til at ein samordnar alle slike initiativ i musea med Bevaringstenestene. 

 
7. Fylkestinget tek arbeidet med utviding av bygningsvernkonsulentordninga til vitande 

og legg til grunn at dette gjerast i samsvar med vedtekne regionale planar.   

 

8. Fylkestinget ber administrasjonen om å vidareutvikle ein heilskapleg regional 
museumspolitikk i samband med den regionale planlegginga.  

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  15.10.2020 

 

June Indrevik (H) sette på vegne av H, A, MDG, Sp, SV, V fram slikt forslag til utsetjing:  

 

«Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til 
organisering av etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til 
fylkestinget:  

1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  

2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  

 

Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane.»     

 

Avrøysting til utsetjing 

Indrevik sitt utsetjingsforslag vart samrøystes vedteke.  

Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart ikkje røysta over.  

 

Vedtak 

Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til organisering av 
etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til fylkestinget:  

 

1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  

2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  

 



Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  29.10.2020 

 

Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Forslaget vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Utsetjingsforslag: 

 

Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek 
initiativ til eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for 
å få innspel frå aktørane før vedtak fattast». 

 

June Vibecke Knudtsen Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 

  

 «Endring: 

 

 Nytt punkt i og 2 i innstillinga slik at innstillinga sitt punkt 2 blir punkt 3  

 

1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar.  

2. I tett samarbeid med staten og kommunane vil fylkeskommunen arbeide for en 
berekraftig museum sektor i Vestland. Ein legg til grunn at staten tek hovudansvaret for 
drift, og investeringar  



3. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  

 

Punkt 3 og 4 i innstillinga blir punkt 4 og 5  

 

Forslag til nytt punkt 6:  

 

6.Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, og 
ber administrasjonen om å fasilitere saman med musea prosessen for å finne gode 
løysingar. Fylkestinget oppmodar musea i Hordaland om å samarbeide om etableringa av 
fellesmagasin, og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om økonomisk støtte til 
realisering av tiltaket når ein prosjektskisse føreligg. 

 

Punkt 6, 7 og 8 i innstillingen bli då punkt 7,8 og 9» 

 

Avrøysting 

 

Andersland sitt forslag til utsetjing vart samrøystes vedteke. 

Indrevik sitt forslag vart ikkje røysta over. 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart ikkje røysta over.  

 

Vedtak 

 

Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek initiativ til 
eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for å få innspel frå 
aktørane før vedtak fattast 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 



Saka vert utsett. 

 

PS 247/20 Selja kloster - etablering av formelt samarbeid mellom Vestland fylkeskommune og 
Stad kommune 

Forslag til innstilling 

 

1. Fylkesutvalet godkjenner sluttrapporten for prosjektet Selja kloster slik den ligg føre. 

 

2. Fylkesutvalet gjev fylkesrådmannen mynde til å gå i dialog med Stad kommune, med sikte på å 
arbeide fram eit forslag til ei berekraftig organisasjonsform for Selja kloster og helgenanlegg som 
heilagmål og besøksmål. 

 

3. Ny sak om organisasjonsform og eventuell økonomisk medverknad vil bli lagt fram for 
hovudutval for kultur, idrett og inkludering, og hovudutval for næring, samt fylkesutvalet når forslag 
til ei berekraftig organisasjonsform er arbeida fram i samarbeid med Stad kommune. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  05.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samsrøytes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling 

1. Fylkesutvalet godkjenner sluttrapporten for prosjektet Selja kloster slik den ligg føre. 

 

2. Fylkesutvalet gjev fylkesrådmannen mynde til å gå i dialog med Stad kommune, med sikte på å 
arbeide fram eit forslag til ei berekraftig organisasjonsform for Selja kloster og helgenanlegg som 
heilagmål og besøksmål. 

 

3. Ny sak om organisasjonsform og eventuell økonomisk medverknad vil bli lagt fram for 
hovudutval for kultur, idrett og inkludering, og hovudutval for næring, samt fylkesutvalet når forslag 
til ei berekraftig organisasjonsform er arbeida fram i samarbeid med Stad kommune. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  04.11.2020 

 

Knut Inge Andersen (FNB)  sette fram slikt forslag: 
 
“Tillegg: 
 

Inkludere Bjørgvin bispedømme under pkt 2“ 

 



Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samsrøytes vedteke som innstilling til fylkesutvalet . 

Andersen sitt forslag fekk 9 røyster mot 6 (Ap, H, V) røyster og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

 

Innstilling 

1. Fylkesutvalet godkjenner sluttrapporten for prosjektet Selja kloster slik den ligg føre. 
2. Fylkesutvalet gjev fylkesrådmannen mynde til å gå i dialog med Stad kommune og 

Bjørgvin bispedømme, med sikte på å arbeide fram eit forslag til ei berekraftig 
organisasjonsform for Selja kloster og helgenanlegg som heilagmål og besøksmål. 

3. Ny sak om organisasjonsform og eventuell økonomisk medverknad vil bli lagt fram for 
hovudutval for kultur, idrett og inkludering, og hovudutval for næring, samt fylkesutvalet når 
forslag til ei berekraftig organisasjonsform er arbeida fram i samarbeid med Stad 
kommune. 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Det var 16 medlemer til stades. 

Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering vart lagt til grunn for røystinga. 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

4. Fylkesutvalet godkjenner sluttrapporten for prosjektet Selja kloster slik den ligg føre. 
5. Fylkesutvalet gjev fylkesrådmannen mynde til å gå i dialog med Stad kommune og Bjørgvin 

bispedømme, med sikte på å arbeide fram eit forslag til ei berekraftig organisasjonsform for 
Selja kloster og helgenanlegg som heilagmål og besøksmål. 

6. Ny sak om organisasjonsform og eventuell økonomisk medverknad vil bli lagt fram for 
hovudutval for kultur, idrett og inkludering, og hovudutval for næring, samt fylkesutvalet når 
forslag til ei berekraftig organisasjonsform er arbeida fram i samarbeid med Stad kommune. 

 

 

PS 248/20 Søknad om støtte til forprosjektet "Vestlandet sitt flytande kulturhus" 

Forslag til innstilling  

 

Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på kr. 100 000,- til Strilabiblioteket i Alver kommune til 
forprosjektet «Vestlandet sitt flytande kulturhus» under føresetnad om løyving frå Stiftinga Fritt Ord. 
Midlane vert løyvde frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto (kontostreng: 100110.149000). 

 

 



Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  04.11.2020 

 

Terje Kollbotn (R)  sette fram slikt forslag: 
  

“Tillegg: 
 
Etter at forprosjektet er gjennomført i 2021, vil Vestland fylkeskommune ta stilling til 
vidare støtte. “ 

 
Geir Kjell Andersland (V)  sette fram slikt forslag: 
 

“Alternativ: 
 
Eingangstilskudd endres til tilskudd. “  

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 13 røyster mot 2 røyster (H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

Andersland sitt forslag fekk 12 røyster mot 3 røyster (H, PP) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

Kollbotn sitt forslag fekk 9 røyster mot 6 røyster (H, MDG, Sp, PP)  og vart vedteke som innstilling 
til fylkesutvalet. 

 

Innstilling 

Fylkesutvalet løyver eit tilskot på kr. 100 000,- til Strilabiblioteket i Alver kommune til forprosjektet 
«Vestlandet sitt flytande kulturhus» under føresetnad om løyving frå Stiftinga Fritt Ord. Midlane vert 
løyvde frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto (kontostreng: 100110.149000). 

Etter at forprosjektet er gjennomført i 2021, vil Vestland fylkeskommune ta stilling til vidare støtte 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

Fylkesutvalet syner til søknaden og avslår denne. Fylkesutvalet ber søkjar sikre 
lokalpolitisk forankring og ber ein nytte etablerte søknadsordningar innan kulturavdelinga.» 

 

Avrøysting 

 

Øren Heen sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (Frp, FNB, MDG og SV) for innstillinga, som fall. 

 

Vedtak 



 

Fylkesutvalet syner til søknaden og avslår denne. Fylkesutvalet ber søkjar sikre lokalpolitisk 
forankring og ber ein nytte etablerte søknadsordningar innan kulturavdelinga. 

 

 

PS 249/20 Berekraftig mat i Vestland fylkeskommune 

Forslag til vedtak:  

 

1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 
Fylkestinget går difor inn for å erstatte sal av sukkerhaldige varer i kantinene med sunne 
alternativ.  

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande 
skulane og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk og berekraftig mat 

gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022. 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i 

kantinene ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør 
over tid trappast opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 

 

Åsmund Berthelsen, SV, sette fram slikt tilleggsforslag til punkt 3: 

 

«Forslag om tillegg til pkt. 3:  

 

sette inn kortreist mellom økologisk og berekraftig mat.»  

 

Silja Ekeland Bjørkly, H, sette fram slikt forslag: 

 

«Administrasjonsutvalet tek saka til vitande.»  

 

Avrøysting 

 

Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 4 røyster (H, FNB, AKAD og LO) og fall. 

Berthelsen sitt tilleggsforslag vart vedteke mot 1 røyst (FNB). 

Innstillinga vart vedteke mot 2 røyster (H og FNB). 

 



Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 

 

1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod.    
Fylkestinget går difor inn for å erstatte sal av sukkerhaldige varer i kantinene med sunne 
alternativ.  

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 

mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022. 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i kantinene 

ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør over tid trappast 
opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 

 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt forslag: 

 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 

 

Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SP, SV og KrF fram slikt forslag: 

 

«Endringsforslag til vedtakspunkt 1 og 3» 

 

1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 
Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i 
kantinene, og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 

3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og 
berekraftig mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen 
kome attende med status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 
2022.» 

 

Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SP, SV og KrF fram slikt tilleggsforslag: 

 



«Nytt vedtaksunkt 

 

6. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske 
matalternativ i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  

 

7. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd 
held fram og har høg prioritet. 

 

8. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som 
bidreg til å halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar 
ved kanitinene i fylkeskommunen. 

 

9. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse 
vedtaka også skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal 
gjelde ved framtidige avtalar med private kantinedriftarar.» 

 

Avrøysting 

 

Fosse sitt forslag fekk 5 røyster ( FNB, FrP og H) og fall. 

Innstillinga punkt 1 og punkt 3 fekk inga røyster og fall. 

Innstillinga punkt 2, 4 og 5 vart vedteke mot 2 røyster ( FrP og FNB). 

Tomren sitt forslag om endringsforslag til vedtakspunkt 1og 3 vart vedteke mot 4 røyster. (H og 
FrP) 

Tomren sitt tilleggsforslag vart vedteke mot 5 røyster ( FNB, FrP og H) 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 
6.  Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 

Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i kantinene, 
og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 
7. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 
8. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 

mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022.» 

 
9. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i kantinene 

ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør over tid trappast 
opp. 

 
10. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 



11. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske matalternativ 
i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  

 
12. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd held 

fram og har høg prioritet. 
 

13. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som bidreg til å 
halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar ved kanitinene i 
fylkeskommunen. 

 
14. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse vedtaka også 

skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal gjelde ved framtidige 
avtalar med private kantinedriftarar 
 

 
 

 

 

 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ:  

 

Fylkesutvalet tek saka til vitande.» 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

«Nytt punkt 8, innstillinga sine punkt forskyver seg: 

 

Fylkestinget føreset at fylkeskommunen nyttar norske råvarer så langt som mogleg.» 

 

Avrøysting 

 

Søviknes sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, FNB) og fall. 

Innstillinga punkt 1-5 og 7-8 vart vedteke mot 4 røyster (Frp og FNB). 

Innstillinga punkt 6 og 9 vart vedteke mot 7 røyster (Frp, H og FNB).  

Øren Heen sitt forslag vart vedteke mot 4 røyster (Frp og FNB). 

 

Innstilling til fylkestinget 

 



15. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 
Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i 
kantinene, og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 
16. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande 
skulane og i fylkesadministrasjonen. 

 
17. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og 

berekraftig mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen 
kome attende med status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022.» 

 
18. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i 

kantinene ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør 
over tid trappast opp. 

 
19. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 

20. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske 
matalternativ i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  

 
21. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd 

held fram og har høg prioritet. 
 

22. Fylkestinget føreset at fylkeskommunen nyttar norske råvarer så langt som mogleg. 
 
23. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som bidreg 

til å halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar ved 
kanitinene i fylkeskommunen. 

 
24. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse vedtaka 

også skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal gjelde ved 
framtidige avtalar med private kantinedriftarar. 

 

PS 250/20 Mandat for Nynorskfylket Vestland 

Forslag til innstilling 

 

Vestland fylkeskommune vedtek følgjande mandat for Nynorskfylket Vestland: 

 

Nynorskfylket Vestland er eit nettverk som jobbar for auka bruk og fremjing av nynorsk på 
alle samfunnsområde i Vestland fylke. Nettverket er arena for deling, fagleg utvikling og 
språkpolitiske diskusjonar. Vi vil fremje nynorsk språkidentitet og klarspråk. Vi vil løfte 
nynorsk som daglegspråk, i digitaliseringa, i kunsten, i opplæring, arbeids- og næringsliv. 
Nettverket kan gje råd til folkevalde organ i nynorsksaker. 

 

Deltakarane i Nynorskfylket Vestland representerer frivillige, ideelle, offentlege og private 
aktørar med regional funksjon i Vestland. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Avrøysting 



 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Vestland fylkeskommune vedtek følgjande mandat for Nynorskfylket Vestland: 

 

Nynorskfylket Vestland er eit nettverk som jobbar for auka bruk og fremjing av nynorsk på 
alle samfunnsområde i Vestland fylke. Nettverket er arena for deling, fagleg utvikling og 
språkpolitiske diskusjonar. Vi vil fremje nynorsk språkidentitet og klarspråk. Vi vil løfte 
nynorsk som daglegspråk, i digitaliseringa, i kunsten, i opplæring, arbeids- og næringsliv. 
Nettverket kan gje råd til folkevalde organ i nynorsksaker. 

 

Deltakarane i Nynorskfylket Vestland representerer frivillige, ideelle, offentlege og private 
aktørar med regional funksjon i Vestland. 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Vestland fylkeskommune vedtek følgjande mandat for Nynorskfylket Vestland: 

 

Nynorskfylket Vestland er eit nettverk som jobbar for auka bruk og fremjing av nynorsk på 
alle samfunnsområde i Vestland fylke. Nettverket er arena for deling, fagleg utvikling og 
språkpolitiske diskusjonar. Vi vil fremje nynorsk språkidentitet og klarspråk. Vi vil løfte 
nynorsk som daglegspråk, i digitaliseringa, i kunsten, i opplæring, arbeids- og næringsliv. 
Nettverket kan gje råd til folkevalde organ i nynorsksaker. 

 

Deltakarane i Nynorskfylket Vestland representerer frivillige, ideelle, offentlege og private 
aktørar med regional funksjon i Vestland. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  26.11.2020 



 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Vestland fylkeskommune vedtek følgjande mandat for Nynorskfylket Vestland: 

 

Nynorskfylket Vestland er eit nettverk som jobbar for auka bruk og fremjing av nynorsk på alle 
samfunnsområde i Vestland fylke. Nettverket er arena for deling, fagleg utvikling og språkpolitiske 
diskusjonar. Vi vil fremje nynorsk språkidentitet og klarspråk. Vi vil løfte nynorsk som daglegspråk, 
i digitaliseringa, i kunsten, i opplæring, arbeids- og næringsliv. Nettverket kan gje råd til folkevalde 
organ i nynorsksaker. 

 

Deltakarane i Nynorskfylket Vestland representerer frivillige, ideelle, offentlege og private aktørar 
med regional funksjon i Vestland. 

 

 

PS 251/20 Val av styremedlemer til Førde Internasjonale Folkemusikkfestival 

Forslag til vedtak  

 

1. Fylkesutvalet nemner opp Arne Osland som styreleiar for Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival 
 

2. Fylkesutvalet nemner opp Gunn Mongstad som styremedlem for Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival 

 

3. Fylkesutvalet nemner opp Alfred Bjørlo som styremedlem for Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival 

 

4. Fylkesutvalet nemner opp ..................... som vara for styret til Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival 

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 

 

«Saka vert utsett.» 

 



Avrøysting utsetjingsforslag 

 

Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett. 

 

 

PS 252/20 Møteplan for 2021 i folkevalde organ - justeringar og samla oversikt 

Forslag til innstilling 

 

 

Fylkestinget vedtek framlagt justert møteplan 2021 for folkevalde organ i Vestland fylkeskommune, 
slik det framgår av saksframlegget 

.  

 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

 

Fylkestinget vedtek framlagt justert møteplan 2021 for folkevalde organ i Vestland fylkeskommune, 
slik det framgår av saksframlegget. 
 

 

PS 253/20 Regulering av årsløn for fylkesrådmannen 

PS 254/20 Uttale om politimeldinga og UP 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 

 

Saka vart samrøystes vedteke sete på saklista utan saksframlegg. 

 

Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Krf, MDG og Sp fram slikt forslag: 

 

«Vestland treng eit dedikert Utrykkingspoliti 



 

I samband med politimeldinga, som ligg til handsaming i Justiskomiteen, vert det varsla at 
Politidirektoratet vil få oppdrag i 2020, i samarbeid med Statens vegvesen, å gjennomføra ei 
utgreiing om avvikling av Utrykkingspolitiet. Når ei slik vurdering er gjort, vil regjeringa ta stilling til 
saka. 

 

Fylkesutvalet i Vestland er skeptiske til kva ei slik utgreiing vil resultera i og meiner UP må 

oppretthaldast og styrkast i framtida. 

 

Fylkesutvalet vil på oppfordring frå Trafikktryggingsutvalet i Vestland ta opp saka og gi ei 

uttale på dette. Grunngjevinga for å oppretthalde UP er, m.a.: 

 

 UP gjer ein viktig og god jobb i våre distrikt. Vestland har historisk sett ofte lege på 
ulukkestoppen, og ikkje greidd å halde følgje med nasjonal utvikling i reduksjon av tal 
drepne og hardt skadde. Vi treng dei effektive verkemidla som finst for å halde fram 
arbeidet mot nullvisjonen. 

 UP sikrar at kontrollar skjer, særleg på utsette strekningar på E39 både sør og nord i 
fylket, samt på E16 mellom Sogn og Bergen. 

 Ei avvikling av UP vil ikkje løysa kapasitetsproblema i politidistrikta. Dei i underkant av 
300 UP-stillingane på landsbasis inngår allereie i dag i politidistrikta sine uniformerte 
styrkjer. Stillingane vart i si tid tilført politidistrikta og øyremerkt trafikkteneste (UP-
teneste). I tillegg utgjer UP-patruljane ein fleksibel og mobil bistandsressurs for 
politidistrikta ved ekstraordinære hendingar. 

 Derimot vil ei avvikling av UP ha ei svært negativ effekt på det samferdslepolitiske målet 
nullvisjonen, og dermed også det regionale trafikksikringsarbeidet i Vestland. 
Transportøkonomisk intitutt har fleire gonger dokumentert at politikontrollar har ei sterk 
førebyggande effekt på trafikkfarleg åtferd og at tiltaket er samfunnsøkonomisk lønsamt. 
Om UP vert avvikla, meiner me at etappemålet om maksimalt 350 drepne og hardt 
skadde i 2030 må reviderast. Saka har difor også stor relevans for arbeidet med Nasjonal 
transportplan 2022-2033. 

 Mykje tyder på at politidistrikta ikkje vil prioritera trafikksikringsarbeidet og oppretthalda 
dagens kontrollaktivitet. UP er spydspissen i politiet sitt trafikksikringsarbeid. Det viser 
seg att i at UP jobbar meir strategisk, målretta og kunnskapsbasert enn dei einskilde 
politidistrikta på dette området. Dessutan er UP garantisten for at politiet prioriterer 
arbeidet. All erfaring viser at tilbakeførte tenestemenn vil verta sett til andre prioriterte 
politioppgåver dersom ressursane vert overførte til politidistrikta. 

 UP jobbar kostnadseffektivt. Kontrollane er nøye planlagde og kunnskapsbaserte, noko 
som gjer at UP ofte avdekkjer langt meir enn berre kriminalitet i trafikken, t.d. 
vinningskriminalitet og narkotika. Desse høva vert handsama på staden og sendt raskt 
vidare i straffesakskjeda. 

 Store delar av befolkninga ynskjer politikontrollar langs vegane. Politiet sine 
innbyggjarundersøkingar viser at svært mange fryktar trafikkfarlege hendingar. 
Undersøkinga syner òg at tilliten til politiet si evne til å handtera slike hendingar er høg. 

 Erfaringar frå politikontrollar syner at urovekkjande mange førarar køyrer rusa eller for fort 
på vegane våre. Dette viser seg att i dødstala, som dessverre er høgare enn i fjor. Det er 
trong for politiet langs vegane, og utan UP vert resultatet mindre synleg politi i trafikken. 

 TØI framhevar ofte i rapportane sine at trafikantane sin subjektive oppdagingsrisiko (dvs. 
den einskilde trafikant si reelle frykt for å bli stansa i kontroll om ein bryt lovar og reglar i 
trafikken) er eitt viktig element i det totale trafikksikringsarbeidet. Dersom UP vert avvikla, 
vil det truleg gå kort tid før trafikantane oppdagar at politiet er fråverande på 
hovudvegnettet, med dei opplagte konsekvensar det kan føra med seg. 

 Erfaringar frå andre skandinaviske land som har avvikla sine tilsvarande, dedikerte UP-
ressursar, er ikkje bra i eit trafikksikringsperspektiv. Både Sverige, Danmark og Finland 



rapportering om svekka trafikksikringsarbeid. I Sverige opplever ein at talet registrerte 
fartsovertredingar er meir enn halvert i høve til nivået for rundt 10 år sidan, grunna kraftig 
reduksjon i politiet sine manuelle fartskontrollar. Reduksjonen er særskilt etter 2015, då 
dei omorganiserte politiet. 

 

Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune ber difor om at Utrykkingspolitiet held fram som 

eige særorgan i politiet, til gode for både det nasjonale og regionale trafikksikringsarbeidet. 
Vestland fylke har spreidd busetnad og synleg politi er svært viktig i eit førebyggjande perspektiv.» 

 

 

Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 

 

«Vestland fylkeskommune er oppteken av at arbeidet for trafikktrygging vert styrka. 
Utrykkingspolitiet gjer i dag ein svært viktig jobb. Deira funksjon må vidareførast og 
styrkast.» 

 

Avrøysting 

 

Distad sitt forslag fekk 5 røyster (H og FNB) og fall. 

Hammer sitt forslag vart vedteke oversendt til Stortinget v/Vestlandsbenken, Justiskomiteen, 
Politidirektoratet og Justisdepartementet mot 7 røyster (H, Frp og FNB).  

 

Fråsegn 

 

Vestland treng eit dedikert Utrykkingspoliti 

 

I samband med politimeldinga, som ligg til handsaming i Justiskomiteen, vert det varsla at 
Politidirektoratet vil få oppdrag i 2020, i samarbeid med Statens vegvesen, å gjennomføra ei 
utgreiing om avvikling av Utrykkingspolitiet. Når ei slik vurdering er gjort, vil regjeringa ta stilling til 
saka. 

 

Fylkesutvalet i Vestland er skeptiske til kva ei slik utgreiing vil resultera i og meiner UP må 

oppretthaldast og styrkast i framtida. 

 

Fylkesutvalet vil på oppfordring frå Trafikktryggingsutvalet i Vestland ta opp saka og gi ei 

uttale på dette. Grunngjevinga for å oppretthalde UP er, m.a.: 

 

 UP gjer ein viktig og god jobb i våre distrikt. Vestland har historisk sett ofte lege på 
ulukkestoppen, og ikkje greidd å halde følgje med nasjonal utvikling i reduksjon av tal 
drepne og hardt skadde. Vi treng dei effektive verkemidla som finst for å halde fram 
arbeidet mot nullvisjonen. 

 UP sikrar at kontrollar skjer, særleg på utsette strekningar på E39 både sør og nord i 
fylket, samt på E16 mellom Sogn og Bergen. 



 Ei avvikling av UP vil ikkje løysa kapasitetsproblema i politidistrikta. Dei i underkant av 
300 UP-stillingane på landsbasis inngår allereie i dag i politidistrikta sine uniformerte 
styrkjer. Stillingane vart i si tid tilført politidistrikta og øyremerkt trafikkteneste (UP-
teneste). I tillegg utgjer UP-patruljane ein fleksibel og mobil bistandsressurs for 
politidistrikta ved ekstraordinære hendingar. 

 Derimot vil ei avvikling av UP ha ei svært negativ effekt på det samferdslepolitiske målet 
nullvisjonen, og dermed også det regionale trafikksikringsarbeidet i Vestland. 
Transportøkonomisk intitutt har fleire gonger dokumentert at politikontrollar har ei sterk 
førebyggande effekt på trafikkfarleg åtferd og at tiltaket er samfunnsøkonomisk lønsamt. 
Om UP vert avvikla, meiner me at etappemålet om maksimalt 350 drepne og hardt 
skadde i 2030 må reviderast. Saka har difor også stor relevans for arbeidet med Nasjonal 
transportplan 2022-2033. 

 Mykje tyder på at politidistrikta ikkje vil prioritera trafikksikringsarbeidet og oppretthalda 
dagens kontrollaktivitet. UP er spydspissen i politiet sitt trafikksikringsarbeid. Det viser 
seg att i at UP jobbar meir strategisk, målretta og kunnskapsbasert enn dei einskilde 
politidistrikta på dette området. Dessutan er UP garantisten for at politiet prioriterer 
arbeidet. All erfaring viser at tilbakeførte tenestemenn vil verta sett til andre prioriterte 
politioppgåver dersom ressursane vert overførte til politidistrikta. 

 UP jobbar kostnadseffektivt. Kontrollane er nøye planlagde og kunnskapsbaserte, noko 
som gjer at UP ofte avdekkjer langt meir enn berre kriminalitet i trafikken, t.d. 
vinningskriminalitet og narkotika. Desse høva vert handsama på staden og sendt raskt 
vidare i straffesakskjeda. 

 Store delar av befolkninga ynskjer politikontrollar langs vegane. Politiet sine 
innbyggjarundersøkingar viser at svært mange fryktar trafikkfarlege hendingar. 
Undersøkinga syner òg at tilliten til politiet si evne til å handtera slike hendingar er høg. 

 Erfaringar frå politikontrollar syner at urovekkjande mange førarar køyrer rusa eller for fort 
på vegane våre. Dette viser seg att i dødstala, som dessverre er høgare enn i fjor. Det er 
trong for politiet langs vegane, og utan UP vert resultatet mindre synleg politi i trafikken. 

 TØI framhevar ofte i rapportane sine at trafikantane sin subjektive oppdagingsrisiko (dvs. 
den einskilde trafikant si reelle frykt for å bli stansa i kontroll om ein bryt lovar og reglar i 
trafikken) er eitt viktig element i det totale trafikksikringsarbeidet. Dersom UP vert avvikla, 
vil det truleg gå kort tid før trafikantane oppdagar at politiet er fråverande på 
hovudvegnettet, med dei opplagte konsekvensar det kan føra med seg. 

 Erfaringar frå andre skandinaviske land som har avvikla sine tilsvarande, dedikerte UP-
ressursar, er ikkje bra i eit trafikksikringsperspektiv. Både Sverige, Danmark og Finland 
rapportering om svekka trafikksikringsarbeid. I Sverige opplever ein at talet registrerte 
fartsovertredingar er meir enn halvert i høve til nivået for rundt 10 år sidan, grunna kraftig 
reduksjon i politiet sine manuelle fartskontrollar. Reduksjonen er særskilt etter 2015, då 
dei omorganiserte politiet. 

 

Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune ber difor om at Utrykkingspolitiet held fram som 

eige særorgan i politiet, til gode for både det nasjonale og regionale trafikksikringsarbeidet. 
Vestland fylke har spreidd busetnad og synleg politi er svært viktig i eit førebyggjande perspektiv. 

 

 


